
Mi újság Balástyán?
I. evf. 6. szám, 2004. jumus INGYENES KÖZÉLETI HAVILAP

a Fradi elleni meccs
Nem mindennapi élményben volt része mint
egy 20 balástyai fiatalnak május közepén. Az 
ificsapat ugyanis megmérkőzött a Ferencvá
ros hasonló korú együttesével, amelyben le
endő világsztárok kergetik a bőrt. A helyi 
fiúk helytálltak, Jójárt Tibor révén még be
csületgólra is futotta erejükből.

(14-15. old.)

A 3. helyen végzett 
a balástyai focicsapat

(15. oldal)

Palotás Sándor éppen legfrissebb szerzeményét mutatja, amely 
néhány percnyi reparálás után már működőképes volt. A gyűjtő 
az öreg rádiók szerelmese, 60-70 értékes darabot őriz 
otthonában. Emellett veterán motorosként is jegyzik nevét, 
mostanában a II. világháború idején készült BMW-vel jár a 
találkozókra, fesztiválokra. Interjúnkat a 9. oldalon olvashatják.

Meghívó
Balástya Község Képvise- 
lő-testülete nevében 
Újvári László polgármester 
meghívja a település 
lakóit az önkormányzat 
beruházásában, a Hunya
di u. 11-13. szám alatt 
megvalósult hat önkor
mányzati bérlakás 
ünnepélyes átadására 

és felszentelésére
2004. június 20-án, vasár
nap 10 óra 15 perctől.
A bérlakásokat átadja 
Vincze László országgyűlé
si képviselő és Újvári Lász
ló polgármester.
A lakásokat felszenteli 
Laczkó Ferenc plébános. 
(A nap részletes program
ját a 2. oldalon közöljük)

/

éledhetetle^eszteridö után ismét kirepültek 
itól nagyvei^mményteli ifjú búcsúzott. ' ifa,ofentelé!it_ _ _mjteményteli ifjú búcsúzott.

-

■

r .•
ú • 1

u/

■ ’ /b-
Elrepült egy újabb tanév, és nyolc f 

a végzősök. A balástyai iskolc
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Palackozol! italholt
Széchenyi u. 7.

Folyamatosan változó akciókkal 
várom kedves vásárlóimat.

Rendeléseket bármilyen rendezvényre 
felveszünk, akár kiszállítással is.

Telefonkártyák árusítása! yl
Filmeket kidolgozásra átveszünk.

Sooter’s minőség! (gq||
Nyitva tartás: kedd-péntek 7.00-17.00, 
szombat 7.00-12.00,
vasárnap 8.00-12.00, hétfő 7.00-12.00

Sgr-----
Borboláné Bitó Etelka

területi képviselő 
Tel.: 30/381-10-83

MÁ kvAisi y:

Márvány Kft.
Kistelek, Temető sor 1. 
Tel.: 62/597-360

Szín ’94 Bt.
Kistelek, Árpád u. 9.
Tel./fax: 62/597-380
Homlokzati hőszigetelő rendszerek, nemesvakolatok TT 
Rendszerkiegészítők, kül- és beltéri festékek
Márvány, gránit, mészkő és műkő késztermékek AjS
Konyhai és fürdőszobai pultok, lépcsők 
Ablakkönyöklők, kanallópárkányok, átadópultok

>... ----CZ)
~~

GÉPI fÖlDmUÍIKÁK
- öntözőgödrök, halastavak ásása, kotrása
- alapásás, tereprendezés
- műszeres terepszintezés
- árokásás és romeltakarítás
- fatuskók kitermelése
- egyéb földmunkák végzése mindenféle 

géppel

Telefon: 30/299-72-04, 
30/2-718-118

1

1
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Búcsú napi 
programok

2004. június 20., vasárnap
9 óra Szentmise a templomban
10 óra gyülekező a Polgármesteri Hivatal épüle
te előtt. Zenekari kísérettel mazsorettek menet
tánca a Hunyadi utcába
10.15 óra a Hunyadi utcai bérlakások ünnepé
lyes átadása

* - Újvári László polgármester köszöntője
- az általános iskola néptánc csoportjának mű
sora
- felnőtt néptáncosok bemutatója
- ünnepélyes szalagvágás
17 óra a Sportpályán Balástya-Szatymaz öregfiúk 
futballmérkőzés
20 órától hajnalig utcabál a
Camion vendéglő előtt
Zene: Hegedűs Zsolti és társa
Sztárvendég: GIANNI
22 órakor a Sportpályán
TŰZIJÁTÉK

0 Egész nap a búcsú területén Luna park. 0

VAS ÉS ACÉL 
ÉPÍTŐANYAG
KIS- ÉS NAGYKERESKEDELEM

CSÖVEK, ZÁRTSZELVÉNYEK, 
BETONACÉLOK, BETONHÁLÓK, 
LEMEZEK, HENGERELT ÁRUK

SÓDER, CEMENT, MÉSZ, 
KOHÓSALAK, ZÚZOTTKŐ

DÍJTALAN KISZÁLLÍTÁS
Zákányszék, Szegfű János u. 2/m. 
62/590-480 - 30/555-0363

www.agroferr.hu
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Itt fut majd a sztráda Balástya és Csengek között

Megkezdődött 
az autópálya építése

Balástya térségében is felvonultak a munkagépek, gőz
erővel dolgoznak a kivitelezők, hogy tartható legyen a 2005. 
végi átadási határidő. Balástya vezetőinek terve eddig min
denben teljesült: a községben alakították ki a déli, 20 kilo
méteres szakaszt készítő konzorcium központi irodáját, és 
itt lesz az aszfaltkeverő telephely is. Az aktualitásokról Újvári 
László polgármester nyilatkozott.

Másfél hete kezdődött meg 
fizikai valóságában Balástya tér
ségében az autópálya építése - 
mondja a település első embe
re. - Azért fogalmazok így, mert 
a közvetlen építkezés előtti 
egyeztetések már jó ideje tar
tanak. Amiben kellett, a tele
pülés segített. Az előkészüle
tek során sikerült elérni, hogy 
Balástyán van a déli, mintegy 
20 kilométeres szakasz építé
sének a központja. A DEBMUT 
és az EGUT konzorciumának 
irodáját községünkben alakí
tották ki. Ez is az elmúlt hetek 
eredménye. Már be is költöz
tek az épületbe, és folyamato
san tárgyalunk a telephely ki
alakítását illetően. Az építke
zéshez szükséges nagy 
mennyiségű beton és aszfalt 
keveréséhez megfelelő telep
hely kialakításában is Balástya 
területén gondolkodnak a ki
vitelezők. Több lehetséges va
riáció is szóba került. Először 
egy magántulajdonban lévő, 
egykori téesz major területét 
nézték ki a beruházók, ám idő
vel a tulajdonos elállt szándé
kától. Ekkor elölről kellett kez
deni a tárgyalásokat. A cégek 
képviselői több magántulaj
donban lévő területet megnéz
tek, és mutattunk nekik önkor
mányzati területeket is. Tudni 
kell, hogy a leendő telepnek 
számos feltételnek kell meg

felelnie. Fontos a könnyű meg
közelíthetőség, és az, hogy 
odáig szilárd burkolatú út ve
zessen. Ez döntő kritérium, 
mert a 30-40 tonnás szállítójár
művek közlekedése dűlőúton 
roppant nehéz lenne. Lénye
ges, hogy a vasúti szállítás is el
érhető legyen, illetőleg hogy 
biztonsággal vételezni tudjanak 
vizet, elektromos áramot és 
gázt. Jelenleg úgy tűnik, hogy 
egy önkormányzati tulajdonú 
területen létesül a telephely. 
Erről szóbeli egyezség született, 
a szerződést azonban még nem 
írtuk alá.

Azt ígérte, mindent elkö
vet annak érdekében, 
hogy lehetőségek szerint a 
helyi vállalkozók is mun
kához jussanak az autópá
lya építésénél. Sikerült-e 
előrelépni, megegyezni a 
kivitelezőkkel?
Folyamatosan tárgyalok er

ről a kérdésről is, ám akad egy 
kis probléma. Azok a vállalko
zások, amelyek a kivitelezés
ben részt vesznek alvállalkozó
ként, valamennyien nagyobb 
cégek, és a legtöbb munka már 
elkelt. Ám lehetőséget látok 
arra, hogy a helybéliek szállás
adóként mégis részesüljenek e 
lehetőségből. Szóba jöhet még 
az étkeztetés, illetve bizonyos 
földmunkák elvégzése.

(P. Á.)

Minden lapszámban külön 
rovatot szentelünk a jó hírek
nek. A rádiók, televíziók, na
pilapok teli vannak elkeserí
tő, néha tragikus információk
kal. Ezt ellensúlyozandó, min
dig keresünk olyan témát, 
amely örömre ad(hat) okot. 
Most a hivatal bővítésével kap
csolatban kaptunk jó híreket.

Már korábban is szóba került, 
hogy a polgármesteri hivatal 
épületegyüttesét szeretnék 
korszerűsíteni, fejleszteni. Ezt 
néhány évvel ezelőtt tűzte cé
lul a település vezetősége, ám 
akkor ez meghiúsult. Tavaly a 
hivatal tőszomszédságában

Elkészült a bérház
Nyáron sem áll meg az élet Balástyán. Újvári László pol

gármestert a fejlesztésekről, beruházási tervekről, új ötle
tekről kérdeztük.

A nyár során milyen beru
házások indulnak, illetve 
fejeződnek be?
A lap megjelenése után nem 

sokkal befejeződik egy nagy 
beruházás: a hatlakásos önkor
mányzati bérház építése. A bú
csú napján ünnepélyesen át is 
adjuk az ingatlanokat. (A pon
tos programot lapunk 2. olda
lán találják - a szerk.) Egy-két 
héten belül befejeződik a 
Veidner-rendelő felújítása, és 
remélem, még a nyáron, leg
később kora ősszel folytatódik 
a járdaépítési program. Egy sza
kaszként szeretnénk megvaló
sítani a még hiányzó, a temp

lomtól a Camion csárdáig hú
zódó részt, illetve az E5-ös má
sik oldalán, az Orchidea Hotel 
előtti buszmegállótól a dóci út 
kereszteződéséig elvégezni a 
járda javítását, felújítását. Fon
tos továbbá, hogy az úgyneve
zett szeméttelepi út Sapard- 
pályázaton megnyert követke

Jó hírünk van!
lévő, azzal egybeépült lakást 
megvásárolták. A szándék az, 
hogy ez az épület is a lakossá
got szolgálja. Természetesen 
ehhez bővítésre, korszerűsítés
re van szükség. Idén tavasszal 
adta be az önkormányzat a me
gyei területfejlesztési tanácshoz 
a pályázatot ennek az épület
nek az átalakítására, májusban 
pedig kedvező döntés született. 
Hamarosan megkötik a szerző
dést, ezt követi a kivitelezői pá
lyáztatás, és várhatóan ősszel 
megvalósul a beruházás.

ző szakaszának kivitelezési 
munkálatai egy-két héten be
lül elkezdődnek, és terveink 
szerint augusztus második fe
lére befejeződik ez a fejlesztés. 
Egyébként jónéhány beadott 
pályázatunk van, amelyek egy 
része Sapard-forrást célzott. 
Ezeket még nem bírálták el, 
ugyanis annyira sok pályázat ér
kezett, hogy lassan halad a 
munka. Természetesen, az 
önkormányzat munkatársai 
nyáron sem unatkoznak, hiszen 
számos tervezési feladat áll 
előttünk. A hagyományokhoz 
híven keressük, kutatjuk az 
újabb pályázati lehetőségeket.

És gondolom, ad feladatot 
a testvértelepülési szerző
dés aláírásának előkészí
tése is.
A szervezés már gőzerővel 

tart, hiszen augusztus 14-én 
Balatonakaliban aláírjuk ezt a 
megállapodást. Az eseményre 
buszos kirándulást szervezünk, 
jó lenne, ha Balástyáról minél 
többen eljönnének. Ám ne fe
ledjük, ez az aláírás első fázisa, 
a másodikra az idei falunapun
kon kerölhet sor ősszel. Már 
erre is készülünk. Most kell 
meghatározni a stratégiát a 
balástyai őszi rendezvényeket 
illetően. A legfontosabb felada
tokat most osztjuk ki, és ez alap
ján tevékenykednek majd a 
nyáron a munkatársak. A kora 
őszre tervezett munkamegbe
széléseken már a kezdeti lépé
sek tapasztalatait szeretnénk 
összegezni.
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Tájékoztató felhívás
Értesítem a Tisztelt Lakos

ságot, hogy a település kül- 
és belterületén a gyomnövé
nyek, különösen a PARLAG
FŰ elleni védekezési kötele
zettségüknek ingatlanaikon 
szíveskedjenek eleget tenni!

A gyomnövények elleni 
védekezésre a Csongrád me
gyei ÁNTSZ, valamint a Csong
rád Megyei Növény- és Talaj
védelmi Szolgálat is adott ki 
felhívást, megkereste az ön
kormányzatokat a települé
sen történő növényvédelmi 
kötelezettség, a gyomnövé
nyek teljeskörű irtására vonat
kozó állampolgári felszólítá
sok és a kötelezettségek tel
jesítésének fokozottabb el
lenőrzése vonatkozásában.

Felhívás
Felhívom a Tisztelt Lakos

ság figyelmét, hogy a tulaj
donukban lévő kutyákat 
tartsák bekerített, zárt he
lyen' illetve megkötve úgy, 
hogy azok a település köz
igazgatási területén a köz
területekre (utakra, utcák- 
ra) ne tudjanak kijárni, kó
borolni, a járókelőket ne 
veszélyeztessék, külterü
leten a mezőgazdasági te
rületeken kárt (gazdasági 
és vadkárt) ne tudjanak 
okozni.

Az egyes szabálysértések
ről szóló 218/1999. (XII.28.) 
kormányrendelet 3.§-ában 
foglaltak szerint:

“Aki a felügyelete alatt 
álló kutyát a település bel

A Teleház hírei
Sikeresen túl vagyunk a Köztemető felújítása című Sapard- 

pályázat előmonitoringján és a Turisztikai információs táblarend
szer kialakítása című Széchenyi terves pályázat Magyar Állam
kincstár ellenőrzésén. Az ellenőrök mindent rendben találtak.

Június 3-án kistérségi teleházas konferenciát tartottunk 
Balástyán. Jelen volt a Dél-alföldi és a Magyar Teleház Szövetség 
vezérkara. Szó esett a Nemzeti Civil Alapprogram pályázati lehe
tőségeiről, az előadásokat Gellérffy László, a Civil Szolgáltató Iro
da vezetője és Móricz Ilona, a Magyar Államkincstár osztályveze
tője tartotta. Délután bemutatták az e-Magyarország keretében 
nyert új kártyarendszert, amely kódolt információk (pl. távokta
tási tananyagok) elérését teszi lehetővé a lakosság számára az 
interneten. A rendszert most vezetik be.

Májusban és júniusban is a Teleház munkatársai kistérségi szin
ten a gazdákat fizikai blokkszám kereséssel és a 0411-es APEH- 
nyomtatvány kitöltésével támogatták.

A növényvédelemről szó
ló 2000. évi XXXV. törvény 
61 .§-ban foglaltak szerint: “A 
gyomnövények elleni véde
kezés elmulasztása esetén 
növényvédelmi bírság kisza
bására van lehetőség, amely 
20.000 Ft-tól 1.000.000 Ft- 
ig terjedhet.”

A gyomnövények elleni 
védekezést, különösen a 
parlagfű irtását a hatáskörrel 
rendelkező szervek mind a 
külterületen, mind a belte
rületen folyamatosan ellen
őrzik.

Kérem a fentiek szíves 
tudomásulvételét és mara
déktalan betartását.

Magyar Mihályné 
jegyző

területén felügyelet nékül 
bocsáitia közterületre, ille
tőleg kóborolni hagyja, 
30.000 Ft-ig terjedő pénz
bírsággal sújtható.”

A 41/1997. (V.28.) FVM ren
delet 215.§ (2) bekezdésében 
foglaltak szerint:

“A külterületen talált gaz
dátlan, kóbor ebeket, macs
kákat a vadászati engedéllyel 
rendelkező személyek köte
lesek a külön jogszabály sze
rint LELŐNI ÉS ÁRTALMAT
LANNÁ TÉTELÜKRŐL INTÉZ
KEDNI.”

Kérem a fentiek szíves tu
domásulvételét és maradék
talan betartását.

Magyar Mihályné 
jegyző

Felhívás
Tájékoztatom a Tisztelt Lakosságot, hogy a módosított 41/ 

1997. (V.28.) FM rendelet az Állategészségügyi Szabályzat a hús
evők védelme fejezetének 212.§ (1) bekezdése szerint az eb 
tartója köteles a tartás helye szerint illetékes jegyzőnek beje
lenteni, ha

- az állata a 3 hónapos kort elérte
- elhullott vagy elveszett
- tartási helye három hónapnál hosszabb időre megváltozott
- új tulajdonoshoz került.
Kérem, hogy az állategészségügyi feladatok maradéktalan 

ellátása érdekében az alábbi tartalommal szíveskedjenek be
jelentést tenni:

- ebtartó adatai (név, lakcím)
- az eb azonosítási adatai (fajtája, születési éve, neme, szí

ne, ha van, jelölési száma)
Bejelentést a Polgármesteri Hivatalban ügyfélfogadási idő

ben személyesen, vagy a fenti adattartalommal írásban, a Pol
gármesteri Hivatal címére (6764 Balástya, Rákóczi u. 5.) kül
dött levélben is megtehetik.

Magyar Mihályné 
jegyző

A kullancsok által terjesztett 
agyvelogyulladásról

Mikor veszélyesek a kul
lancsok?

A kullancsok (minden fejlő
dési stádiumukban) az avarban 
telelnek át. Aktivitásukat a ta
laj hőmérsékletének emelke
dése váltja ki, amely áprilistól 
az ősz kezdetéig tart. Ebben az 
időszakban fennáll a veszély, 
hogy kullancscsípés következ
tében bárki a kullancsok által 
terjesztett agyvelőgyulladás ví
rusával fertőződjék. A kullan
csok leggyakoribb tartózkodá
si helye a fű és alacsony bok
rok, erdők, mezők, patak- és 
folyóparti fák.

Hogyan fertőz a kullancs?
A kullancs vért akar szívni, 

ezért a bőrbe fúrja magát. A 
kullancscsípés nem érzékelhe
tő, mivel a kullancs nyála ér- 
zéstelenítőt tartalmaz. Ugyan
csak a kullancs nyála tartalmaz
za a megbetegedést okozó ví
rust is, ha a kullancs fertőzött. 
Ebben az esetben a kullancs 

nyálával a vírus is az ember szer
vezetébe kerül, és kiválthatja 
az agyvelő-, vagy agyhártyagyul
ladást, amennyiben a megcsí
pett egyén szervezetében nincs 
ellenanyag.

Az egyetlen védelem a kul
lancsok által terjesztett agy
velőgyulladás ellen a védő
oltás.

Különösen fontos, hogy a 
kullancsveszélynek kitett 
munkahelyen dolgozók véde
kezzenek. Erre munkáltatóju
kat a törvény is kötelezi.

Nem köztudott, hogy - csak 
Budapesten - az elmúlt 10 
esztendőben 3 halálos áldo
zata volt ennek a betegség
nek.

A védőoltás akkor hatékony, 
ha megfelelő ellenanyagszint 
alakul ki az oltottak szerveze
tében, azaz mindenki megkap
ja a teljes oltási sorozatot.

Dr. Győré Ferenc 
háziorvos

A nyugdíjas klub programja
Június 23.: Aktuális kérdések megtárgyalása.
Június 30.: II. negyedéves névnapi ünnep megtartása. Tag
díjrendezés.
Július 7.: Szabadfoglalkozás: videovetítés, kártyázás, éneklés.
Július 9.: Részvétel a gyopárosi hagyományos humorfesz
tiválon.
Július 14.: Aktuális dolgok megbeszélése.
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Hírsorok
• Társasát az aláírásra. Au

gusztus 14-én autóbuszok in
dulnak Balatonakaliba, a 
testvértelepülési szerződés alá
írására. A szervező Kiss József 
tájékoztatása szerint 5 óra 30 
perckor lesz az indulás a Kami
on vendéglő elől, az érkezés 10 
óra körűire várható. Tizenöt 
óráig ingyenes balatoni fürdő
zés szerepel a programban az 
önkormányzat strandján, 16 
órakor fogadják a balástyaiakat 
a polgármesteri hivatal előtt, 18 
órától pedig a szabadtéri szín
padon rendezik az ünnepélyes 
aktust, amit műsor követ. A 
visszaindulás 23 órakor lesz. 
Jelentkezni a Teleházban lehet, 
július 30-ig. A részvételi díj 2.500 
Ft. A szervezők kérik, hogy aki 
teheti, családostól jöjjön.

Egyházi információk
Keresztelés. Kehi József 

és Tóth Mária SZABOLCS, 
Szekeres Csaba és Fodor 
Gabriella CINTIA nevű gyer
meke.

Virágadományok. Köszö
net a virágadományokért Ba- 
lázsné Katikának, Csányi Jó
zsefnek, Csománé Veszelka

Családi események
Megjöttek
Gera Csabának és Dobos Katalinnak KEVIN,
Kapás Pálnak és Ancsányi Ilonának ERIKA nevű gyer
meke született. Gratulálunk!

Eltávoztak
Szemerédi János (Gajgonya 218.) élt 62 évet.
Széli Mihály (Fehértó 20.) élt 68 évet.
Szél Mátyásné Tóth Mariska (volt Gajgonya 106.) élt 79 
évet.
Nyugodjanak békében!

Apróvadász
Végzős főiskolás órákat ad 

számítástechnikából, gyere
keknek és felnőtteknek egy
aránt. Jelentkezni lehet: Maca- 
nov Dajánnál Balástyán. Tel.: 
30/3022-464.

• A gyermekjóléti szolgálat 
a polgármesteri hivatalban vár
ja ügyfeleit hétfőtől szerdáig 8- 
tól 10 óráig, csütörtökön 8 és 
12 óra között. Használható, tisz
ta és feleslegessé vált gyermek 
és felnőtt ruhaneműt, ágyne
műt és más használati tárgya
kat szívesen továbbítanak a rá
szorulók részére. Tanácsadás, 
gyermek- és családgondozás: 
Király Zsuzsanna.

• Osztálytalálkozó. Az 
1979-ben végzett nyolcadik 
osztályosok 25 éves találko
zójára kerül sor 2004. július 3- 
án, szombaton a Juhász Kocs
mában. Érdeklődni, jelent
kezni Kiss Józsefnél (20/541 - 
34-10) vagya Platán Cukrász
dában Tari Józsefné Kláriká
nál lehet.

Anikónak, Fodor Ferencné- 
nek, Kordás Nándornak és 
Bozsó Gábornak.

Búcsúi mise. Június 20-án, 
vasárnap, a búcsú napján reg
gel kilenc órakor kezdődik a 
szentmise, amelynek szónoka 
Pálfai Zoltán egyetemi lelkész 
lesz.

Szakképzett masszőr frissí
tő-kondicionáló masszírozást 
vállal Balástyán. Érdeklődni le
het: 70/541-1258.

Balástyán Lőrinci gyártmá
nyú utánfutó, jó állapotban,
2005. júniusig műszakival el
adó. Érdeklődni lehet: 70/531 - 
59-62.

Európai parlamenti választások

Győzött a Fidesz
Magyarország történetében először választottunk európai 

parlamenti képviselőket. A választói aktivitás alacsonyabb 
volt, mint akár az országgyűlési, akár a helyhatósági vokso
lásokon megszokott, de ez európai tendencia: az EP-válasz- 
tást mindig kisebb érdeklődés kíséri, mint a belpolitikai 
téttel bíró politikai megmérettetést.

A valamivel több mint 8 mil
lió választópolgár 38,47 százalé
ka jelent meg, ez 3 millió 89 
ezer 760 embert jelent. A vok
solást a Fidesz-Magyar Polgári 
Szövetség nyerte, amely a sza
vazatok 47,41 százalékát szerez
te meg (1.453.138 voks) és így 
12 EP-madátumhoz jutott. A 
Magyar Szocialista Párt 
1.051.624 voksot gyűjtött, 
amely 34,31 százalékos ered
mény, és ez 9 képviselői helyet 
ér. A Szabad Demokraták Szö
vetségére 236.603-an szavaz
tak, ez 7,72 százalékos ered
mény, és 2 mandátumot jelent, 
a Magyar Demokrata Fórum 
pedig 163.480 szavazattal 5,33 
százalékot kapott és 1 képvi
selőt küldhet Brüsszelbe.

A parlamenten kívüli, listát 
állító pártok együttesen lépték 
csak túl az 5 százalékos válasz

Ne játsszunk a tűzzel!
Itt a nyár, és bizony ez az 

időszak rendkívüli veszé
lyeket hordoz. A szegedi 
tűzoltóság például a tűzve
szélyre hívja fel a figyelmet, 
és arra kér mindenkit, foko
zottan tartsák be a szabá
lyokat.

Aratásnál például ügyelni 
kell arra, hogy a kalászos ter
ményt, szalmát a vasútvonaltól 
legalább 100, a közúttól pedig 
legalább 25 méter távolságra 
kell elhelyezni. A dohányzás 
pedig, aratás közben, még a jár
művek, erő- és munkagépek 
vezetőfülkéjében is tilos.

Érdemes arra is ügyelni, 
hogy a mezőn összerakott szá
lastakarmány-, szalma-, rostnö- 
vény-kazlakat legalább 3 mé
teres védőszántással kell kör
bevenni, megakadályozván az 
esetleges tűz továbbterjedé
sét.

Azok, akik kirándulni men
nek, és erdős-mezős terüle
ten szalonnát sütnek, esetleg 
bográcsoznak, gondoskodja

tási küszöböt, így sem a Magyar 
Igazság és Élet Pártja (2,35 %), 
sem a Munkáspárt (1,83 %), 
sem a Magyar Nemzeti Szövet
ség (0,66 %), sem pedig a Szo
ciáldemokrata Párt (0,4 %) 
nem küldhet képviselőt az EP- 
be.

A két nagy párt dél-alföldi 
képviselőjelöltje egyaránt 
mandátumot szerzett, így a 
fideszes dr. Becsey Zsolt és az 
MSZP-s dr. Tabajdi Csaba is he
lyet foglalhat az Európai Parla
mentben.

A Fidesz és az MSZP listave
zetője is azt nyilatkozta, hogy 
szükségesnek tartja a 24 kép
viselő összefogását, szoros 
együttműködését annak érde
kében, hogy a nemzeti érde
keket minél hatékonyabban 
képviselhessék az Európai Par
lamentben.

nak arról, hogy a tűz ne ter
jedhessen tovább, amikor pe
dig elhagyják a helyszínt, győ
ződjenek meg arról, hogy a ha
muban nincs már parázs. Régi 
szabály, hogy száraz időben 
égő cigarettát, csikket eldob
ni tilos, hiszen az aljnövény
zet lángra lobbanhat. Ennek 
ellenére évente több tucatnyi 
ilyen eset történik Magyaror
szágon.

Nyári szünet
A Mi újság Balástyán? 

legközelebb szeptember 
első napjaiban, a tanév
kezdésre jelenik meg, ter
mészetesen a nyár legfon
tosabb eseményeinek kró
nikájával, érdekességek
kel, őszi programelőze
tesekkel.

Minden kedves olva
sónknak kellemes nyarat, 
tartalmas kikapcsolódást 
kívánunk!
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A módszer nem meggyőző és nem eredményes
Prof. Dux László szerint fikció maradhat számunkra

a K+F-re fordítható uniós forrás
Problémásnak tartja a pénzügyi tőke bevonását az egészségügybe prof. dr. Dux 

László, a Szegedi Tudományegyetem Biokémiai Intézetének igazgatója. A professzor 
szerint hibás stratégiát követ a kormány a gyógyszergyártókkal folytatott tárgyalások 
során is, különösen annak fényében, hogy az Orbán-kormány három évre szóló, min
den érintett által elfogadott megállapodást kötött, amit a Medgyessy-kabinet, nem sok
kal hivatalba lépése után, felmondott.

Úgy tűnik, a kormány 
kórházprivatizációs elkép
zelései léket kaptak. Egy
részt az Alkotmánybíróság 
szabott gátat a terveknek, 
másrészt hamarosan a pol
gárok is véleményt mond
hatnak egy népszavazás 
keretében. Kolláth pro
fesszor viszont azt állítja: 
a már magánosított intéz
mények sorsát visszame
nőleg semmi sem befolyá
solhatja. Hová vezethet ez 
a folyamat, és egyáltalán: 
kell-e profitérdekeit ma
gántőkét bevonni az egész
ségügybe?
A privatizációt sem szabad 

egy homogén fogalomként ke
zelni. A népszavazási kezdemé
nyezés kapcsán érezhető volt a 
talán szándékos összecsúsztatá
sa a fogalmaknak. Egészen más
ként értelmezendő az úgyneve
zett egzisztencia vállalkozásként 
végbement privatizáció, ami a 
háziorvosi ellátás megújulását, 
hatékonyabbá válását biztosítot
ta, és ugyanez látható a gyógy
szertárak esetében is, ahol a 
szakmában dolgozók próbálják 
kézbe venni és irányítani az el
látást. A nagyobb intézmények, 
kórházak esetében egyházi, ala
pítványi - tehát közhasznú, a kö
zösségi célokat szem előtt tartó 
- “privatizációval” különösebb 
gond nincsen; ezek sokszor még 
nagyobb fegyelemmel és áldo
zatkészséggel gazdálkodnak és 
szervezik a munkájukat, mint a 
klasszikus értelemben vett ál
lami vagy önkormányzati tulaj
donú intézmények. A problé
mát a befektetői, vállalkozói 
tőkebevonás jelenti, még akkor 
is, ha ez átmenetileg olyan fej
lesztéseket tenne lehetővé, 
amit a közösségi források 
egyébként nem biztosítanak. 
Könnyű belátni, amikor a pénz
piacon 10 százalékos kamattal 
lehet a pénzt fialtatni, akkor a 
befektetők legalább ennyit sze

retnének viszontlátni más terü
leten, akár az egészségügyben 
is. Ott azonban ez problémát 
jelenthet.

A másik neuralgikus pont 
a gyógyszerkassza, amely
ről folyton azt halljuk, hogy 
már év közben kiürül. Ez 
két dolgot jelenthet: vagy 
alultervezik - szándéko
san, esetleg hozzá nem ér
tésből -, vagy tényleg évről- 
évre egyre több gyógyszert 
fogyasztanak a magyarok 
és néha indokolatlanul is 
a pirulák után nyúlnak.
A felvetett variácók mind

egyike szóba jöhet, és jelentő
séggel bír. Látni kell, hogy az 
orvostudomány és a gyógyszer
kutatás hallatlan mértékben 
fejlődik. Akik mindezt létrehoz
zák tőkeerős, egymással na
gyon éles versenyt vívó cégcso
portok; tehát egyben a piac tör
vényei is hatnak. Elképzelhető, 
hogy az eladott gyógyszerkincs 
egy része nélkül is tartható len
ne a szükséges ellátási színvo
nal, ugyanakkor az is természe
tes igény, hogy az emberek sze
retnének minél korszerűbb, 
kevesebb mellékhatással járó 
kezelésekhez hozzájutni. A 
gyógyszerkassza nyilvánvalóan 
alultervezett, és az is valószínű, 
hogy jogos igény a két elvárás 
arányosítása. A jelenleg köve
tett tárgyalási stratégia azonban 
kevésbé tűnik megnyugtató
nak. Az előző kormányzati cik
lus végén három évre szóló, és 
minden érintett fél által elfoga
dott gyógyszer-szabályozási 
megállapodás született, és ezt, 
szerencsétlen módon, rögtön a 
kormányváltás után felmond
ták. Azóta sem sikerült ahhoz 
hasonló megállapodásnak még 
a közelébe sem jutni. A nem
zetközi gyógyszergyártó cégek 
hallatlanul erős tárgyalási pozí
cióban vannak, főleg olyan ké
szítmények esetében, ame
lyeknek akárcsak átmeneti,

szállítási zavarai igen komoly 
egészségkárosodást, és a bete
gek jogainak súlyos csorbulását 
eredményezhetik. Ezen a terü
leten tárgyalásokra, egyezteté
sekre van szükség, de a jelen
leg követett módszer nem 
meggyőző és nem eredmé
nyes.

A kutatás-fejlesztés haté
konysága létfontosságú - az 
egészségügyben is. Az Eu
rópai Unió 2010-re a GDP- 
hez viszonyított 3 százalé
kot kíván biztosítani K+F- 
re. Idehaza azt mondják a 
szakértők: örülhetünk, 
amennyiben a 2 százalékot 
teljesíteni tudjuk. A csatla
kozás hoz-e fellendülést a 

TÁP- ÉS TERMÉNYBOET
Balástya, Táncsics u. 15.

RÁZCSERETEEEP
Nyitva: 

hétfőtől péntekig 8.00-16.00 
szombaton 8.00-12.00

Sári Csaba
30/406-42-22 

278-162

Szárított kenyér kapható!

kutatásra, fejlesztésre 
szánt források tekinteté
ben?
Az Európai Uniónak komoly 

érdeke fűződik ahhoz, hogy 
más, nagy gazdasági térségek
kel - mint az Egyesült Államok, 
Távol-Kelet - a kutatás-fejlesz
tésben fel tudja venni a ver
senyt, esetleg javítsa pozícióit. 
Erre komoly összegek állnak 
rendelkezésre, amiket pályáza
ti úton lehet megszerezni. A 
gond az, hogy mindehhez jelen
tős hazai saját erő biztosítása 
szükséges. Tehát, amennyiben 
a hazai kutatás-fejlesztési bázis 
megroppan - akár a Draskovics- 
csomag keretében történt 
pénzelvonások miatt - és azok 
a plusz források nem kerülnek 
a rendszerbe, amikre szükség 
van, akkor kutatóink nem jön
nek haza, vagy, éppen a meg
szorítások miatt, elmennek az 
országból. A kis- és közepes vál
lalkozások pedig, amelyek a 
Széchenyi Terv keretében kü
lönböző kutatás-fejlesztési 
együttműködéseket alakítottak 
ki, olyan helyzetbe kerülnek, 
hogy nem tudják az ehhez szük
séges saját részt vállalni. Ebben 
az esetben számunkra az Euró
pai Unióban rendelkezésre álló 
pénzösszeg fikció marad. Ki
emelkedő kutatóink majd el
mennek külföldre, és ott segí
tenek felhasználni ezeket a for
rásokat, de ebből Magyarország, 
és főleg a délkeleti, hátrányo
sabb helyzetű régió keveset fog 
profitálni. Mindenesetre mi azon 
dolgozunk, hogy ne így legyen.

P. Á.
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L
elki, történelmi érte
lemben minden bi
zonnyal örömünnep 
volt május 1-je, Magyarország 

csatlakozása az Európai Unió
hoz. A valós tartalmat, hasznot 
azonban az élet tapasztalatai 
alapján kell majd mérlegel
nünk. Az máris biztosnak tűnik: 
az unió nem bánik kesztyűs 
kézzel a frissen megérkezett 
tagállamokkal. Eddig ugyanis, 
még kívül a birodalmon, lehe
tett alkudozni, ígérni, időt húz
ni, mondván: a csatlakozásig 
mindent megoldunk, a szerző
dés athéni aláírása előtt pedig 
az Orbán- és a Medgyessy-ka- 
binet is harcolhatott a dero- 
gációért, vagyis az átmeneti 
mentességért, amelyet példá
ul a környezetvédelem terüle
tén kapott hazánk.

A legtöbb szegmensben 
azonban május 1-je után nincs 
pardon. Ha valami nem tetszik 
a brüsszeli technokratáknak és 
bürokratáknak, azonnal lép
nek. Előbb vizsgálódnak, meg
hallgatnak - később büntetnek. 
Ismert példa, hogy Görögor
szágban, jóval az integráció 
után, találtak egy olyan égető

Brüsszel máris visszavág
művet, amely nem felelt meg 
az unió szigorú normáinak. Az 
országnak ettől a pillanattól 
naponta kellett büntetést fizet
nie a brüsszeli kasszába, egé
szen addig, amíg felülkereke
dett a nehézségeken. Nos, a jö
vőben mi is erre számíthatunk.

Az első komolyabb csörte 
máris megkezdődött Brüsszel
lel. Az EU szakemberei szerint 
ugyanis nem felel meg a kö
zösségi adórendnek a speciá
lis magyar találmány, az egysze
rűsített vállalkozói adó. Az in
dok roppant egyszerű: az evát 
választók versenyelőnybe ke
rülhetnek a többi vállalkozás
sal szemben, ezt pedig az Eu
rópai Unió egyáltalán nem to
lerálja. A másik aggály pedig az, 
hogy az eva miatt csökken az 
ország áfa-bevétele, és így vég
ső soron a közösségé is, mivel 
az unió büdzséjében jelentős 
szelet származik a tagállamok 
adóbevételeiből.

Természetesen Brüsszel
ben a kutyát nem érdekli, hogy 
a 25 milliós éves határig választ

ható eva, amely a teljes bevé
tel 15 százalékának befizeté
sével letudható, és "kiváltja”az 
áfát, a nyereség- és 
cégautóadót, Magyarországon 
létérdek. A kisvállalkozások 
többsége - amelyeket a kény
szer, a munkahelyek hiánya 
szült - ugyanis egészen egysze
rűen nem versenyképes, nem
hogy az unióban, még itthon 
sem. Ám a kisvállalkozások 
nélkül összeomlana a magyar 
munkaerőpiac, több mint száz
ezer tulajdonos és legalább 
ennyi alkalmazott vagy feketén 
foglalkoztatott, már semmi
lyen hivatalos statisztikában 
nem szereplő ember válna 
munkanélkülivé, családok 
mennének tönkre, szerény 
életutak törnének ketté. Hogy 
ez ne így legyen, hogy legyen 
esélyük a talpon maradásra, a 
mindennapi betevő előterem
tésére... - ezért született az eva, 
amely az államnak is szép be
vételt hozott. Tavaly például 
lényegesen többet fizetett be 
a büdzsébe a 60 ezer evás, mint 

amennyit a Pénzügyminiszté
rium előzetesen várt. Az új adó
nem a vállalkozók körében is 
népszerű lett, hiszen 2004-ben 
már 80 ezren választották ezt 
az egyszerűsített formát.

Amennyiben a magyar kor
mány képviselőinek nem sike
rül bebizonyítani, hogy sem 
Budapestet, sem Brüsszelt, 
sem pedig a versenyelőíráso
kat nem érinti negatívan az eva, 
az Európai Unió lépni fog. Eljá
rást indít, és arra kötelezheti a 
kabinetet, hogy alakítsa át a 
rendszert, nyirbálja meg a ked
vezményeket, kényszeresen 
ismét egy rosszabb és bonyo
lultabb adózási formát a kisvál
lalkozásokra.

A
z Európai Unió tehát 
máris kimutatta foga 
fehérjét - hogy egy kis 
képzavart biggyesszek a végé

re. Ám félek, képzavarból még 
kijut nekünk - (jövő)képből 
egyre kevesebb, zavarból azon
ban bőségesen. Európa nyilai
tól ments meg Uram minket!

Péter Árpád

Esélyt, egyenlőséget! Ennyire nem lehet szegény az állam!

M
agyar Bálint és csapata 2002- 
ben elhatározta: gyökerestől 
megreformálják a magyar 
köz- és felsőoktatást. Valljuk be, erre a 

területre (is) ráfér a változás, a friss szem
lélet, így a cél alapvetően jó. Ám úgy tű
nik, kicsit nagy az OM által diktált tempó, 
talán még maguk sem tudják magukat 
követni.

A változásokat felsorolni szinte lehe
tetlen, és a dolgok természetrajzánál fog
va, akadnak dicséretes és selejtes ötle
tek, módosítások is. A jobbak közül való, 
hogy szeptembertől az általános iskola 
alsó évfolyamain nem lesznek jegyek, 
csak szöveges értékelés, így a fene nagy 
versenyszellem talán ebben a korosztály
ban alábbhagy kissé, és nem a négyese
kért, ötösökért kell küzdeniük a lurkók
nak, nem lesz akkora kényszer, mint ko
rábban. Pártolandó a lépés, hiszen túl nagy 
a pszichés teher a gyerekeken, azt mond
ják az orvosok: részben ennek tudható 
be, hogy már tinédzser korban tömege
sen megjelennek olyan betegségek, ame
lyek évtizedekkel ezelőtt szinte kizáró
lag a felnőttekre voltak jellemzők.

A kétszintű érettségitől a pedagógu
sok és a diákok egy része nincs elragad
tatva, egylőre ugyanis nem tudni a köve

telményrendszert, pedig a mostani har
madikos középiskolásoknak - vagy diva
tos kifejezéssel all. évfolyamosoknak - 
már bőszen a matúrára kellene készülni
ük. Ráadásul, minden szándék ellenére, 
a tinédzserek terhelése nem csökken, 
egy kimutatás szerint egy átlagos közép
iskolás többet "dolgozik”, mint szülei, 
azaz: napi 8-9 óránál többet tölt könyvei 
fölé görnyedve, suliban, otthon, kollégi
umban.

A legújabb ötlet viszont kifejezetten 
káros és felelőtlen. Eszerint ugyanis meg
emelnék a kollégiumok térítési díját - a 
mostani 4.550 forintról 6.370 és 11 ezer 
forint közötti értékre. Ez attól függne, 
hogy az intézmény milyen szolgáltatáso
kat nyújt, mekkora ágyszámmal rendel
kezik, mikor újították fel. És persze eh
hez számítanák a kajapénzt és helyen
ként külön a rezsit.

Kár lenne, ha ez a kormányrendelet 
módosításáról szóló tervezet valósággá 
válna, ebben az esetben ugyanis a 
rosszabb anyagai körülmények között 
élő családok sarjainak a mostaninál is ki
sebb esélye lenne a továbbtanulásra. Az 
ingyenes oktatás ugyanis roppant drága.

A nyilvánosságra került számok nem 
inflációkövető emelést eredményezné

nek, hanem 40-140 százalékos drágulást. 
Ez pedig brutális, kivált ott, ahol a mini
málbérből élnek. Ez a lépés nem a libe
rális alapelvet, az esélyegyenlőség meg
teremtését szolgálná, hanem tovább nö
velné a különbségeket, ami semmikép
pen sem lehet cél, sőt: még eszköz sem 
arra, hogy valamelyest csökkentsék a 
szektor forráshiányát. A szegényebb, el
sősorban vidéki gyermekek így elvégez
nék a helyi általános, jobb esetben vala
mely közeli település középiskoláját, 
utána pedig reménytelen keresgélésbe 
kezdenének a munkaerőpiacon. Persze, 
nem kell, hogy mindenkinek diplomája 
legyen, jelenleg ugyanis jól képzett szak
munkásokból van hiány, de az esélyt, a 
lehetőséget elvenni senkitől sem szabad 
- csak azért, hogy a költségvetés nyerjen 
koponyánként néhány ezer forintnyi 
plusz pénzt.

Aki pedig úgy gondolja, hogy a tiltako
zás, az aggódás merő demagógia, bátran 
számoljon utána, hogy mennyibe kerül 
ma kiművelt emberfővé válni, eséllyel 
jövőt építeni. Mindennek első lépése a 
tanulás, amelyhez a kevésbé jobb mó- 
dúaknak támogatás, segítség kellene, és 
nem újabb sarc.

(péter)
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A termelők egy része inkább a szabadpiacon értékesít

Nehéz körülmények között
Az elmúlt két hónap nem volt sikeres a Balástyai 

Kertész Szövetkezet számára - mondja Halász 
Zsolt elnök. A piac sem úgy működik, mint azt re
mélték, ráadásul sok termelő inkább áron alul 
értékesít a szabadpiacon, de a 30 napos fizetési 
határidő miatt nem a szövetkezetnek adja le ter
ményét.

Hozzáértők szerint Magya
rországon az EU-csatlako
zás után a legtöbb válto
zás a mezőgazdaság terü
letén következett, illetve 
következik be. Mennyiben 
érinti a szövetkezetét és a 
balástyai termelőket, gaz
dálkodókat?
Az elmúlt egy hónapban 

még nem éreztük konkrétan a 
csatlakozás hatását, ugyanaz a 
rendszer, mint azelőtt. Amit a 
tész keretein belül 3-5 évre elő
re elképzeltek, az még csak 
elmélet, a gyakorlat még nem 
igazolja ennek életképességét.

Ha már említette a tészt, 
hol tart most az elismerte
tési folyamat?
Április 20-án adtuk be a vég

leges pályázatot a hibajavítások 
után, de arra még semmilyen 
reakció nem érkezett. Ha oda 
kerül a sor, kijönnek először 
helyszíni szemlére, és utána 
értékelik majd magát az anya

Tisztelt mezőgazdasági 
termelők!

Az ősz folyamán - megfe
lelő számú jelentkező esetén 
- Ezüstkalászos és Aranyka
lászos tanfolyamokat indí
tunk a művelődési házban. 
Előzetes tájékozódásom a- 
lapján a tanfolyamok díja kb. 
50.000 Ft/tanfolyam/fő, ter
mészetesen ez az összeg 
nagyban függ a jelentkezők 
számától! A tanfolyamokra 
bizonyos uniós támogatások
nál, illetőleg mezőgazdasági 
vállalkozói igazolvány meg
szerzésénél is szükség van. 
Úgy érzem, hogy a tanfolyam
ok elvégzésének szükséges
sége egyre nagyobb.

A tervek szerint a foglal
kozások pénteken délután 

got; de még a helyszíni szemle 
sem történt meg.

Az Unió tagjaként mennyi
ben kell másként termelni, 
más vegyszereket használ
ni, más előírásokra figye
lemmel lenni most, mint 
például 2-3 évvel ezelőtt?
A növényegészségügyi elő

írások nagyon szigorodtak, sok
kal kisebb határértékek van
nak bizonyos uniós országok
ban, mint nálunk. Érdekes 
egyébként, hogy az unió tagor
szágai között nincs egységes 
határérték, más Portugáliában 
mint Németországban. Ennek 
szabályozása nemzeti hatáskör
ben maradt. Ezt elméletben 
leírták, de azt nem tudom, hogy 
a gyakorlatban hogyan lehet 
megvalósítani. így a tagország
ok közötti kereskedelem is fej
törésre adhat okot. Valószínű
leg mindig a célország szabálya
it kell követni, mivel nincs kö
zös előírás. Például Németor

és szombaton a délelőtti órák
ban kerülnének megtartásra. 
Az Ezüstkalászos tanfolyam 
óraszáma 110 óra, az Arany
kalászos tanfolyamé 160 óra. 
Mindkét tanfolyamot vizsga 
zárja le és az Oktatási Képzé
si Jegyzékben nyilvántartott 
bizonyítványt ad.

Kérném, amennyiben ér
dekli Önt a képzés, úgy ke
ressen meg személyesen 
vagy telefonon, hogy a konk
rét szervezési lépéseket 
megtehessem és az oktatás 
októberben elindulhasson! 
Érd.: a 62/278-651-es, illetve 
30/358-49-33-as telefonszám
okon lehet.

Szendrei Éva 

szágba kedvező feltételekkel 
lehet szállítani, mivel ott ma
gasabbak a határértékek, mint 
nálunk, a skandináv országok
ban azonban szigorúbbak a sza
bályok, oda nehezebb az árut 
eljuttatni.

Van-e érdeklődés a ba
lástyai termelők részéről 
a különféle EU-s források 
iránt?
A balástyai őstermelők fele 

igényelte a dotációt. Azonban 
egyelőre csak földalapú támo
gatásról beszélhetünk, a ter
mékeladással kapcsolatos fi
nanszírozást még ki sem írták. 
Az Unió előre meghatározott 
mértékű támogatást ad, amely 
a megművelt terület nagyságá
tól és a termesztett növény faj
tájától függ.

Két hónappal ezelőtt meg
kezdték a felvásárlást. Mik 
az eddigi tapasztalatok?
Azt gondoltuk, hogy a burgo

nya-eladás most erősödik, mert 
találtunk megfelelő piacot, de 
azt kell mondanom, hogy egy
értelműen a szabadpiac diktál. 
Partnereink és más exportőr 
cégek sokkal kevesebbet vittek 
ki, mint tavaly. így tulajdonkép
pen a termelők a szabadpiacon 
tudták értékesíteni termékei
ket, hiszen csökkent az eladá
sunk volumene. Tehát a tavalyi 
év ugyanezen időszakához vi
szonyítva az április-május sok
kal gyengébb volt.

Van-e esély arra, hogy ez a 
tendencia megváltozzék?
Sajnos, még nem történt 

meg a szemléletváltás. Sokan 

Állatorvosi ügyelet a hétvégeken 
Telefonszámok:
Dr. Martinék Vilmos: 283-180, 30/9-451-386, dr. Gombos 
László: 278-502, 20/923-16-89. dr. Szigeti Gábor: 30/297- 
44-35, dr. Szántó Vince: 251-260, 30/968-89-35.
Az ügyeleti rend júniusban:
19-20.: dr. Szigeti Gábor, 26-27.: dr. Szántó Vince.
Az ügyeleti rend júliusban:
3- 4.: dr. Szántó Vince, 10-11.: dr. Szigeti Gábor, 17-18.: dr. 
Gombos László, 24-25.: dr. Martinék Vilmos, 31-augusztus 
1.: dr. Szántó Vince.
Az ügyeleti rend augusztusban:
7-8.: dr. Szigeti Gábor, 14-15.: dr. Gombos László, 20-22.: 
dr. Szántó Vince, 28-29.: dr. Martinék Vilmos, szeptember
4- 5.: dr. Szántó Vince.
Az ügyeleti rend változhat!

az általunk kínált árnál tíz fo
rinttal olcsóbban adták el ter
ményüket Dorozsmán, a nagy
bani piacon. Ennek oka, hogy 
a gazdálkodók soknak tartják a 
30 napos fizetési határidőt, és 
inkább vállalják, hogy áron alul 
értékesítenek.

A kertész szövetkezet te
hát megerősítésre szorul. 
Az év elején elhatározták, 
hogy kapcsolatot keres
nek a kisteleki és a mó- 
rahalmi tész-szel. Hol tart 
a folyamat?
Mindkét szövetkezetei meg

kerestük, az igazgatóság a 
Mórákért mellett döntött. Áp
rilis közepe óta szállítunk árut 
Mórahalomra. A kapcsolat tu
lajdonképpen jól működik, ám 
ott még hosszabb határidőre 
fizetnek, ami, természetesen, 
sok termelőnek nem tetszik. A 
balástyai gazdálkodók nehe
zen szoknak hozzá a 30 napos 
fizetési intervallumhoz. Ez a 
folyamat oda vezethet, hogy 
feléljük vagyonúnkat, végső 
soron: magunkat. Jelentős re
zsivel működik a szövetkezet, 
fizetjük a targonca lízingjét, az 
alkalmazottak bérét, és ha ezt 
nem termeljük ki, akkor nehéz 
helyzetbe kerülhetünk. Mind
ez azért is elkeserítő, mert lá
tom, hogy a Mórákért mennyi
re sikeres, ott halmozódik az 
áru, a termelők együttműkö
dők. Mi két és fél éve próbál
kozunk megkapaszkodni a pi
acon, de helyzetünk nem sta
bilizálódik, hanem egyre rosz- 
szabb. Úgy érzem, a tagjaink azt 
gondolták, hogy beadunk egy 
kis pénzt, és eljön a kánaán. Ha 
szigorúan vesszük, sokan az 
alapszabályban leírtakat sem 
tartják be.

(péter)
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Értékes mindennapok - motorok és rádiók között
Palotás Sándor gyűjtőszenvedéllyel megáldott ember. 

Balástyai birodalmában több mint 60 régi, értékes, különleges 
rádió található, amelyek többsége ma is működőképes. Az első 
készülék körülbelül húsz éve került hozzá, de, mint mondja, 
komolyabban csak két éve gyűjti az “antik darabokat”.

A gyűjtők között van-e ver-Az első rádió megszerzése 
csupán véletlen volt, vagy 
már akkor is foglalkoztat
ta a gyűjtés gondolata?
Ez inkább véletlen volt. A 

mamám ismerősénél láttam 
meg a rádiót, és megkérdeztem, 
hogy elvihetem-e, ők pedig ne
kem adták ajándékba, hiszen 
már nem használták. Később is 
volt pár rádióm, de őszintén szól
va a legtöbbet szétszedtem és

Palotás Sándor a rádiók közöttalkatrészként hasznosítottam a 
fődarabokat. Később a felesé
gem nagypapájától maradt rám 
egy régi rádió, és akkor kezdtem 
igazán érdeklődni a gyűjtés iránt.

Hány rádiója van?
Pontos számot nem tudok 

mondani, úgy 60 és 70 között.
Azokat, amelyek nem mű
ködnek, meg is javítja?
Megpróbálom rendbe hozni 

őket, hogy szóljanak, de ez nem 
szakmám, csak hobbim, így 
nem minden szerkezetet sike
rül megszólaltani, de azért a rá
diók többsége üzemképes.

Mely darabra a legbüsz
kébb, melyik áll a legkö
zelebb a szívéhez?
Talán az első darab, ami leg

először hozzám került, de iga
zából nagyon nehéz lenne vá
lasztani, mind nagyon tetszik és 
szeretem őket. Vannak közöt
tük újabb példányok is, például 
a ’70-es évekből, ami ugyan nem 
ma volt, de a gyűjtők között ez 
még frissnek számít.

Melyik a legértékesebb pél
dány a gyűjteményéből?
Úgy gondolom, mindig a leg

idősebb a legértékesebb. Ez ne
kem egy 1934-es Standard típusú 
rádió, de van még egy-két olyan 
darab, ami ritkaságszámba megy.

Miután felújít, rendbe hoz 
egy rádiót, mennyit ér?
Elsősorban eszmei értéke van, 

de a gyűjtők között van pénzbe
li értéke is, bár ezt meghatározni 
nagyon nehéz. Rámutathatok 
egy készülékre, mondván, hogy 
annak a piaci ára 20 ezer forint, 
de ez semmit nem jelent, hiszen 
van, akinek egy fillért sem érne, 
más pedig akár a dupláját is kifi
zetné, mert pont egy olyan hi
ányzik a gyűjteményéből.

seny? Néha belesnek-e 
egymáshoz?
Kis rivalizálás van, de ez igaz 

a legtöbb hobbira. Fúrja az em
ber oldalát, ha másnál olyan da
rabot lát, amit már régen meg 
akart szerezni. Ám ez nem a 
versengésről szól.

Hogyan kutat értékes rádi
ók után?
Ez egyre nehezebb. Idősek-

tői, kérdezősködés után, sok 
minden előkerül. Néha ajándék
ba adják, olykor kisebb össze
gért megvásárolom. Az értéke
sebb darabokat azonban jobbá
ra vásárokon és antikváriumok
ban lehet megvenni, nem ke
vés pénzért, hiszen ők tudják, 
mit adnak el.

A gyűjtőket sokan egy kicsit 
bogarasnak tartják. Érezte
tik ezt önnel?

A második világháborús BMW
Akik ismernek, azok így fo

gadtak el, a kívülállók vélemé
nye pedig egyáltalán nem zavar. 
Negatívumot azonban eddig 
még senkitől nem hallottam a 
hobbimmal kapcsolatban.

Van egy másik hobbija is, 
ez pedig a motor. Termé
szetesen, nem mai járgá
nyokkal foglalkozik, a mű
helyben most éppen két 
koros BMW-t látni.
A nagyobbik egy 1941-es ki

adású, úgymond háborús BMW 
motorkerékpár. Ezt négy évvel 
ezelőtt vásároltam, persze, nem 
ilyen állapotban. A veterán mo

torozás különben már egy évti
zede szenvedélyem, korábban 
tekintélyes magyar gyűjtemé
nyem volt. Abból kiszálltam, 
most három komolyabb motor- 
kerékpárom van, egyelőre 
ennyi elég is.

A márkahűség jellemzi 
önt? A háromból kettőt lát
tam, mindkettő BMW.

‘ .............

Erika élelmiszer
Balástya, Honvéd u. 2.

Telefon: 30/236-81-80, 30/325-01-50

Telefonkártya árusítás! 
(Vodafone, Westel, Pannon GSM) 

Továbbra is várjuk Kedves Vásárlóinkat!
Nyitva tartás: 
hétfőtől péntekig 
szombaton
vasárnap

Ahogyan mondtam, korábban 
csak magyar motorjaim voltak, 
most viszont BMW-re váltottam. 
Ezek különlegesek, és nagyon jó 
konstrukciók. Ez a boxermotor 
még most is jól húz. Van is alkal
mam kipróbálni a veterán moto
ros találkozókon. Itt Balástyán 
működik egy baráti kör, amely
nek most 17 tagja van. A szerve
zet léte hivatalossá vált az önkor
mányzat segítségével, ma már 
bejegyzett ez az egyesület.

Egy évben körülbelül mek
kora utat tesz meg ezzel a 
motorral?
Egy komolyabb találkozó 

több napos, ezek közül általá
ban kettőre tudunk elmenni 
egy esztendőben. Egy túraver
seny 150-160 kilométer. Ezeken 
kívül a környékbeli települések 
falunapjaira is rendszeresen 
meghívnak bennünket. Ez azt 
jelenti, hogy egy évben 500-600 
kilométert is megteszünk ezek
kel a motorkerékpárokkal.

Péter Árpád

6.00-11.00

6.00-19.00
6.00-12.00
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Ók búcsúztak

8. a osztály
Osztályfőnök: Nagy- 

mihály Zsuzsanna
Báló Diána Ágnes, Bár- 

kányi Mihály Flórián, Bo- 
zóki Tünde, Bozsó Gábor, 
Csányi Mónika, Csurgó 
Attila, Gajdacsi Mátyás, 
Gyovai Antal, Hegedűs 
Zsuzsanna, Juhász Áipád, 
Kailinger Zoltán, Kondász 
Endre György, Megyeri 
Árpád, Miklós Annabella, 
Nagymihály Irén, Sipos 
Gábor Zsolt, Szőri Mária, 
Tari Attila, Tari Brigitta Ka
talin, Vígh Róbert.

8. b osztály
Osztályfőnök: Hege

dűs Mariann
Bárkányi Csilla, Benkó 

Valentin, Béres Renáta, 
Bitó Dorottya, Borbás Gá
bor, Budai István, Dékány 
Dóra, Dékány Zsanett, Er
dei Noémi, Halász Zsolt, 
Karádi Sándor József, 
Kiss Attila István, Kosa Ri- 
chárd, Lajkó Katalin Mar
git, Lajos Ramóna, Lőrincz 
Róbert, Rajtik Attila József, 
Rigó Roland, Tisza Kriszti
na, Virág Richárd.

Kedves Nyolcadikos Barátom!
Ma életed egyik jelentős állomásához 

érkeztél.
Véget ér egy út, melyet közösen jár

tunk.
Az elmúlt nyolc év történetét átélt si

kereinkkel, kudarcainkkal mi magunk ír
tuk. A történet közös, de mindannyian 
másként olvassuk. Másként olvastuk, 
amikor történt, másként olvassuk most, 
és másként fogjuk olvasni az osztályta
lálkozón.

Odaadtunk mindent, amit adni tud
tunk?

És Te befogadtad?
Csinálhattuk volna jobban?
Biztosan!
Hibáztunk?
Nemegyszer!
Akárhogy is van, a történet kész, rövi

desen véget ér.

Új történetbe kezdünk, új szerepekkel, 
új célokért.

Régi közös történetünk azért megma
rad.

Emlékszel, mikor Varga Emma és Rabi 
Edit tanító nénik a betűvetés tudományát, 
a számok birodalmát igyekeztek meghó
dítani Veled? Ne feledd Nagymihály Zsu
zsanna tanárnőt sem, aki csendes, vissza
fogott türelmével formált Téged, és Hege
dűs Mariann tanárnőt, aki nem adta föl, ér
téket próbált teremteni Veled.

A 8. a cseppet sem volt unalmas osztály, 
változatos, színes egyéniségekkel teli. A 
8.b arról volt híres, hogy mindig mást sze
retett volna csinálni, mint amit éppen kel
lett neki.

Okoztál sok örömet is nekünk! Éve
ken át tartó egyenletes tanulmányi tel
jesítményeddel Báló Diána, Szőri Mária,

Kiss Attila, Lőrincz Róbert, jó hírünk 
öregbítésével Gyovai Antal ifjú mate
matikus, Juhász Árpád kiváló termé
szetbúvár.

Búcsúznunk kell, utoljára voltunk 
együtt az öreg fák alatt. Téged már nem 
ír fel a késők közé reggel az ügyeletes a 
kapuban. Nem kell csengetéskor sora
koznod, a szünetben leckét másolnod, 
kosárlabdát szerezned, az ebédlőbe ro
hannod.

Végül egy búcsú mondat Kassák La
jos tollából:

„Aki elment, az elment, de aki egy
szer nálunk volt,

az többé sohasem mehet el tőlünk 
egészen. ”

Viszont látásra Barátom!
(Bódiné ICothenc Ibolya 
igazgató búcsúbeszéde)
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Iskolai hírek
Május hónap diákjai: l.a 

Kapás Ilona, 1 .b Nagy Zoltán, 
2.a Kovács Katalin, 2.b Nagy
mihály Ferenc, 3.a Kocsis Ár
pád, 3.b Kalocsai Klaudia, 4.a 
Szél Dóra, 4.b Kormány Erika,
5.a  Bitó Tímea, 5.b Kálmán Edi
na, 6.a Tóth Viola, 6.b Tóth Ju
dit, 7.a Szél Dóra, 7.b Csányi 
Bernadett, 8.a Tari Brigitta, 8.b 
Bitó Dorottya.

*

Dicséretek
A versenyeken elért ki

emelkedő eredményeikért 
igazgatói dicséretben része
sültek: MucsiLászló: Zrínyi Ilo
na matematika verseny 8. he
lyezés, Gyovai Antal: Zrínyi Ilo
na matematika verseny 5. he
lyezés, Kovács Katalin: megyei 
helyesírási verseny 10. helye
zés, Tóth Nikolett: megyei ma
tematika verseny 14. helyezés, 
Tóth Janka: területi természet
ismereti vetélkedő 1. helyezés, 
Berta Ádám: területi természet
ismereti vetélkedő 1. helyezés, 
Farkas Richárd: területi termé
szetismereti vetélkedő 1. he
lyezés, Sóti Erika: a Falusi Mű
vészeti Iskolák Találkozóján 
szóló hangszer kategóriában 1. 
helyezés, Papp Emese: a Falusi 
Művészeti Iskolák Találkozóján 
rajz kategóriában 3. helyezés, 
Szőri Imre: a területi futóver
senyen 600 m-es síkfutásban 1. 
helyezés, Gémes Katalin: judo 
sportágban országos Diákolim
pián elért 5. helyezés.

*

Kirándulások
Május hónap folyamán min

den osztályfőnök tanulmányi 
kirándulást szervezett osztályá

nak, ahol megismerkedhettek 
diákjaink Magyarország termé
szeti szépségeivel, nevezetes
ségeivel.

*

Mérés
Május 17-én a 6. és 8. évfo

lyamos tanulók az Oktatási Mi
nisztérium által szervezett or
szágos kompetenciamérésen 
vettek részt. A mérés a mate
matika és olvasás szövegértés 
témakörére terjedt ki. A négy
szer 45 perces tesztek kiválasz
tott mintái központi feldolgo
zásra kerülnek, ősszel kapjuk 
meg az értékelést, melynek 
eredményét összehasonlítjuk 
az országos adatokkal.* 

„Ajándék 
ez a nap”

Már hagyománynak számító 
„Ajándék ez a nap” néven hir
deti meg a Munkácsy Mihály 
Általános Művelődési Központ 
minden évben a gyermekna
pot, melyet az idén május 22- 
én rendeztünk. Az idő kegyes 
volt hozzánk ezen a lassan me
legedő tavaszon, azt is mond
hatnánk, hogy a rendezvény
hez pazar volt az időjárás. A 
programok délelőtt 10 órakor 
kezdődtek, amikor az iskolás 
gyerekek különféle játékos 
vetélkedőkön szórakozhattak, 
és gyűjthették a délutáni EU-s 
vetélkedő döntőjéhez a színes 
papír eurókat, az óvodás korú 
gyermekek pedig gyönyörű pil
langókat és forgókat készíthet
tek az óvónénik segítségével. 
Akik beleuntak a kézműves 
munkákba, azok a - természe

tesen ingyen - feljuthattak a 
euro-bungy trambulinra, vagy 
éppen a felfújt nagyméretű 
légvárban vezethették le feles
leges energiájukat. Délben az 
általános iskola konyhájának 
jóvoltából nagyon finom bab
gulyást és lekváros buktát ebé
deltünk. Délután először a Lég
hajó színház szórakoztatta a 
közönséget egy színházi elő
adással, majd kezdetét vette a 
felső tagozatosok egész tanév 
folyamán zajló EU vetélkedő
jének döntője. Nagy volt a tét, 
hiszen a legjobbak jutalmul 
egynapos kiránduláson vehet
nek részt. Természetesen, akik 
nem az első helyen végeztek, 
azok sem távoztak üres kézzel. 
Sok-sok ajándék került a birto
kukba, de a délutáni tombola
sorsoláson is értékes tárgyak 
leltek gazdára.

A vetélkedő döntőjének 
végeredménye a következő 
lett: I. helyezett: 7.a osztály csa
pata, II. helyezett: 7.b osztály 
csapata, III. helyezett: 6.a osz
tály csapata, IV. helyezett: 5.a 
osztály csapata, V. helyezett: 5.b 
osztály csapata.

Az egész napos szórakozás
hoz elengedhetetlen volt az 
arcfestés, amit igencsak sok 
gyerek kipróbált jól megdol
goztatva a festést társadalmi 
munkában vállaló anyukát. Ép
pen a felnőttek hozzáállásának 
köszönhető, hogy egész nap 
mindenért jutalmakat tudtak 
adni a tanárok, tanítók, óvó
nénik és minden segítő felnőtt. 
Ezúton is szeretnénk megkö
szönni az alábbi támogatók se
gítségét, mivel nélkülük nem 
jöhetett volna létre ez a felejt
hetetlen nap: Balástya önkor
mányzata, Balástya Közműve
lődéséért és Fejlődéséért Köz
alapítvány, Munkácsy Mihály 

Általános Művelődési Központ 
dolgozói, Borbola Mihályné, 
Márkus Andrásné, Balogh De
zső, Bozsó Gábor és családja, 
Laczkó István, Farkas Zsolt, 
Csománé Veszelka Anikó, Si- 
helnik Attila, Benkő Éva, Tóth 
Ferenc, Lajos Zoltán, Szerző Ist
ván, Illés Tibor, Horváth-Zsikó 
János, Tóth László, Tóthné Tóth 
Zsuzsanna, Varga Józsefné, 
Köteles Sándor.

*

Judo
Gémes Katalin 5.b osztályos 

tanuló 2004. május 15-én a Ba
ján megrendezett Diákolimpi
án 45 kg-os súlycsoportban 5. 
helyezést ért el. 2004. június 6- 
án a Szombathelyen megren
dezett meghívásos versenyen 
diák A kategóriában aranyér
met, serdülő korosztályban 
szintén aranyérmet nyert. Gra
tulálunk!

*

Atlétika
2004. május 10-11-én ren

dezték meg Kisteleken a kör
zeti atlétika versenyt a II. Rá
kóczi Ferenc Általános Iskolá
ban, ahol a következő eredmé
nyek születtek:

III. korcsoport, négypróba: 
egyéni összetett - Móricz Zsolt: 
III. helyezés, kislabdahajítás - 
Móricz Zsolt: II. helyezés, 600 m 
síkfutás - Móricz Zsolt: II. he
lyezés.

IV. korcsoport, ötpróba: csa
pat: II. helyezés - a csapat tag
jai: Asztalos Renátó, Gyovai An
tal, Sípos Gábor, Vígh Róbert, 
Benkó Valentin, Gémes Attila.

Egyéni: távolugrás - Asztalos 
Renátó 1. helyezés, kislabda
hajítás - Gyovai Antal 1. helye
zés, Gémes Attila II. helyezés, 
súlylökés - Sípos Gábor II. he
lyezés.
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A mozi műsora
Június 18., péntek 19 óra

PÁN PÉTER
Szinkronizált amerikai film (113 perc).
Főszereplők: Jason Isaacs, Jeremy Sumpter, Rachel Hurd- 

Wood, Ludivine Sagnier, Lynn Redgrave, Olivia Williams. 
Rendezte: P. J. Hogan.

Valószínűleg kevés gyermekkort átélt ember nem álmo
dozott néha titokzatos kincses térképekről, vérre menő hő
sies kalózritkításokról, vagy éppen ódon kastélyokban vissz
hangzó eszeveszett kardpárbajokról, amelyek végén a jó a 
mennyekbe emelkedik, a rosszat pedig egy morcos buksi- 
simogatás után a sarokba állítják.

Ezek az álmok azonban a legritkább esetben válnak va
lóra; mint ahogy ez a Darling család három rosszcsont gye
reke számára is eléggé egyértelmű, egészen addig, míg 
egyik éjjel egy diszkréten indákba csomagolt kócos kiskö- 
lök be nem ólálkodik a szobájuk ablakán. Peter Pan me
sékre vadászva kukucskál be London előkelő negyedé
nek ablakain, most azonban történetek helyett egy igazi 
mesemondóra talál a nagyobbik testvér, Wendy személyé
ben. Pétért olyannyira megbabonázza a kislány, hogy őt és 
öccseit egészen “a második csillag után jobbra, majd nyíl
egyenesen hajnalig”, vagyis Sohaországig röpíti. Wendy 
pedig - immár az elveszett fiúk törzskönyvezett “anyukája
ként” - egy apróbb világháborúba csöppen, aminek másik 
szereplője James Hook, a Jolly Roger félkarú kalózkapitá
nya, aki el nem ítélhető módon igyekszik bosszút állni 
Peteren azért, hogy élete hátralévő részében csak kampó
val tudja kikanalazni a húslevest...

Június 25., péntek 19 óra

TÚL KÖZELI ROKON
Szinkronizált amerikai film (122 perc).
Főszereplők: Greg Kinnear, Matt Damon, Cher, Éva 

Mendes, Seymour Cassel. Rendezte: Bobby Farrelly, Peter 
Farrelly.

Bob és Walt, mint két igazi jó testvér, minden percü
ket együtt töltik, bár ha akarnák se tehetnének más
ként, mivel egy születési rendellenesség folytán az olda
luknál összenőttek. Amit más fogyatékosságnak tekint, 
őket egyáltalán nem zavarja, sőt különbözőségeik elle
nére nagyon jó párost alkotnak. Bob ugyan valósággal 
reszket a szerepléstől, mégis beleegyezik, amikor a szí
nészi karriere vágyó Walt Hollywoodban akarja kipróbál
ni magát. Némi szerencsének és egy szerződése alól ki
bújni akaró dívának köszönhetően a testvérek hamar 
felkapott sztárokká válnak, ám a magába húzódó Bob
nak egyre kevesebb kedve van azt az utat járni, amit 
Walt.

Ha Peter és Bobby Farrelly neve kerül szóba, a 
mozibajárók egy része heves utálattal, a másik egy merész 
poén jóízű felidézésével reagál. A WC-humor két feltétlen 
híve hírhedt arról, hogy filmjeikben szívesen sütnek el vic
ceket fogyatékosokról, ezen pedig érthető módon nem 
mindenki tud nevetni. A dolog azzal menthető, hogy mind
ezt jó humorral és rosszindulat nélkül teszik. A Túl közeli 
rokon is inkább szórakoztató, mintsem tabudöntögető, sértő 
alkotás.

A művelődési ház programjai
Állandó jellegű progra

mok:
Vöröskeresztes vásár. Júli

us 8-án és augusztus 12-én 10- 
15 óráig az Ifjúsági klubban a 
Magyar Vöröskereszt és a Mű
velődési Ház szervezésében és 
lebonyolításában: Csere-bere, 
használt ruhák osztása rászoru
lóknak, használt ruhák begyűj
tése. Aki mások számára még 
használható ruhát szeretne 
adományozni mások számára, 
a vásár idején adhatja át az ott 
jelenlévő szervezőknek. Olcsó 
fonalak több színben 800 Ft/ kg 
áron vásárolhatók.

Ifjúsági klub. Vezetők: Kor
dás Nándor és Jójárt Tibor. A 
nyitva tartás: minden pénteken 
21-02 óráig, minden szombaton 
21-02 óráig tartják a fiatalok a 
foglalkozásokat.

Nosztalgia klub. Július folya
mán kirándulást szervez a klub 
Szegedre, melyre minél több 
régi és új klubost várnak a szer
vezők. A részletes feltételekről 
plakátokon olvashatnak az ér
deklődők vagy Kardos Erzsé
bettől kérhetnek felvilágosítást.

Egyedi programok:
Szünidős foglalkozások 

gyerekeknek. „Közösségben - 
hasznosan - jó kedvvel!" Júni
us 22-től július 9-ig minden hét
köznap 9-12 óráig a Rendez
vényházban (sportcsarnok) kü
lönféle játékos vetélkedőkkel

és sportolási lehetőséggel vár
ják a szabadidővel rendelkező 
gyerekeket. A foglalkozásokat 
Szendrei Éva és Vincze Orsolya 
vezeti. Ugyanezeken a napo
kon 13-tól 15 óráig a számítás
technikai teremben Stiebel 
Gábor várja számítógépes játé
kokhoz a gyermekeket.

Bemutató. Augusztus 6-án, 
pénteken 19 órai kezdettel a 
Rendezvényház melletti beto
nos területen szabadtéri elő
adást szervezünk, amelyen fel
lép a Szabadkai Bunyevác 
Kulturális Központ 40 fős 
néptánc együttese. A bemu
tató után közös táncolásra, a 
szerb táncok alaplépéseinek 
elsajátítására is lehetőség lesz. 
A nyár esti hangulatos szórako
zásra mindenkit sok szeretet
tel vár Szendrei Éva művelődé
si ház vezető. Belépődíj nincs!

Kirándulások. Kirándulá
sok vonattal 2004. év folyamán: 
Július 17-én (szombaton) Bu
dapest - Hősök tere, Cirkusz, 
Augusztus 20-án (pénteken) 
Debrecen - Virágkarnevál. A 
részletes programokról, indulá
si, érkezési időpontokról, rész
vételi árakról tájékoztatást a 
kirándulás előtt kb. két héttel 
tudunk nyújtani. Érdeklődni és 
jelentkezni: Csányi Györgyné 
szolgáltatás értékesítőnél lehet 
telefonon a 62/424-963 vagy 30/ 
9847166 számokon.

Könyvtári hírek
Megújult könyvtári szolgáltatások! Június 1-jétől könyvtá

runk az IHM által kiírt pályázatnak köszönhetően eMagyarország 
Pontként is üzemel. Ennek köszönhetően számítógépes parkunk 
megújult, két új gép várja látogatóit, az Internet pedig térítés
mentesen használható! Színes lézernyomtatóval is gazdagodtunk, 
amelynek következtében a nyomtatás árai is lényegesen barát
ságosabbá váltak.

A Tempus Közalapítvány által kiírt pályázatnak köszönhetően, 
könyvtárunkban Világ - Nyelv Tanulóközpont kialakítása vált le
hetővé. Több mint négyszázezer forint értékben vásároltunk és 
vásárolunk angol és német nyelvű kiadványokat (szépirodalmi 
művek, nyelvkönyvek, hangkazetták, oktató CD-ROM-ok), me
lyeknek egy része már kölcsömözhető.

Személyi változások a könyvtárban. 2004. június 1-jétől 
Gilicze Edina munkaviszonya megszűnt, helyette Gömöriné Kor
dás Gabriellát alkalmaztuk.

A könyvtár szolgáltatásai:
Internet-használat: ingyenes!
Lézer nyomtatás (A/4)
• fekete-fehér: 20 Ft/oldal
■ színes: 40 Ft/oldaltól
Intézményünk jelentősebb eseményeiről fotókat, illetve 

videófelvételt készítünk, amelyek megrendelhetők könyvtárunk
ban. Szeretettel várjuk kedves régi és új olvasóinkat!

Kocsisné Beiikő Beáta
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Megyefesztivál csendben
Május 22-én délután a Csongrád Megyei Önkor

mányzat és Szeged önkormányzata összefogásá
val, Szeged város napját ünnepelve kaptunk meg
hívást a 2004. évi Megyefesztiválra. Ebben az év
ben - az elmúlt évvel ellentétben - a kistérségek
nek kellett összefogniuk, küldöttséget szervezni
ük, műsort adniuk és hozomány ajándékot átnyúj
taniuk a Csongrád megyei önkormányzat elnöké
nek.

A délután fél háromkor 
induló felvonuláshoz a me
gyeháza előtt gyülekeztünk. 
Kistérségünkből a kisteleki 
mazsorettek és fúvósok ve
zették a menetet. Ebben az 
évben a szervezők által kije
lölt útvonal 2 kilométeresre 
sikerült, így aztán valóban az 
egész város lakossága és az 
éppen Szegeden tartózkodó 
turisták is részesülhettek a 
látványosságban.

A Móra Ferenc Múzeum 
lépcsőjén felállított hatalmas 
színpad volt a végállomás, 
ahol a kistérségek 8-10 per
ces műsorukkal mutatkoz
hattak be a több száz fős kö
zönségnek. Térségünkből a 
csengelei ütős együttes és a 
kisteleki Pro-art táncosai mu
tatták be színvonalas műso
rukat. A kisteleki kistérség egy 
nagy kosárba gyűjtötte össze 
a háncsból, vesszőből font 
kézműves munkákat, ide
genforgalmi kiadványokat, 
melyeket Egriné Sztancs Má
ria - Balástya virágkertésze
tét bemutatva - szegfűk és 
rózsák segítségével (melye
ket ezúton is nagyon köszö- 

^Antennaszerviz^
Parabola, 

UPC,
ml, tv2, 

RTL Klub 
antennák szerelése 

és javítása.

Illés Tibor
(Szeged) 

Hibabejelentés, 
rendelés: 

30/94-39-200 

nünk az adományozó ba- 
lástyaiak-nak) egy gyönyörű 
virágkompozícióba kötött. 
Meg is csodálták a nézelő- 
dők Marika munkáját, amire 
nagyon büszkék voltunk.

Újvári László polgármes
ter adta át dr. Frank József
nek, a Csongrád megyei 
közgyűlés elnökének a „ho
zomány ajándékot’’. Balás- 
tyát 8 fős küldöttség képvi
selte a fesztiválon.

*

Ami nekem nagyon fur
csa volt, az az, hogy a száza
kat megmozgató rendez
vényről a városi, a megyei 
sajtó egy sort sem közölt, 
meg sem említette, hogy 
volt, hogy egy felhívásra, egy 
jó ügy érdekében, az össze
fogást példázva, több szá
zan utaztak be vidékről saját 
költségükön, a szombat dél
utánjukat feláldozva azért, 
hogy szükebb hazájukat, la
kóhelyüket méltán képvisel
jék. Ennek ellenére úgy ér
zem, mi megtettünk min
dent. Köszönjük, hogy ott 
lehettünk!

Szendrei Éva

/ X
KIPP-KOPP

- minden, ami autó!
AUTÓÜVEG, 

LÁMPA, TÜKÖR, 
FÓLIA, 

VIZUÁLIS TUNING

Szeged, Makai út 44.
Telefon: 62/405-888. y

Az elnök elbúcsúzott
Palotás István, a 

Balástyai Sport Kör elnö
ke lemondott. Döntését 
azzal indokolja: szüksége 
van egy kis pihenésre, töl- 
tődésre. Igazi sikercsapa
tot hagy maga mögött, hi
szen a megyei I. és III. osz
tályú gárda is az élmezőny
ben végzett. (Az interjú 
még az utolsó forduló előtt 
készült, ezért beszél az el
nök a helyezésekről felté
teles módban.)

Csodálatos volt az elmúlt 
négy év, nagyon sok él
ménnyel és kudarccal egy
aránt. Az első időszakban a ki
esés ellen harcolt az együttes, 
majd, miután összeállt a csa
pat, végeztünk a negyedik he
lyen, most pedig, ha minden 
igaz, bronzérmesek leszünk. 
Rendkívül örülök ennek a si
keres évadnak. Bízom abban, 
hogy az új vezetőség legalább 
annyira sikeresen és lelkiisme
retesen végzi majd a munká
ját, mint én eddig.

Ez a harmadik hely mennyi 
áldozattal járt?
A tavaszi szezon aranyér

mesnek számít, hiszen egyet
len vereséget sem szenved
tünk. E mögött nagyon sok 
munka van: egy mindenkiért, 
mindenki egyért alapon csodá
latos eredményt hoztak a fiúk. 
Természetesen a háttérben is 
igen nagy odafigyelés kellett.

Ne csak az első csapatról 
beszéljünk, hiszen van egy 
III. osztályú gárda is, 
amely szintén kitett magá
ért.

Ez az együttes főként olyan 
labdarúgókból áll, akik már ki
öregedtek az első csapatból. 
Ők sportszeretetből és saját 
egészségük megóvásáért fut
balloznak. Ám szíwel-lélekkel 
küzdenek a pályán, és szép 
eredményt értek el, hiszen a
4-5.  helyen végeztek.

Ne feledkezzünk meg a 
sok tehetséges fiatalról se. 
Az ifik például a Fradi el
len is helytálltak.
Ez szép színfoltja volt a tava

szi idénynek. Igaz, mi a bajnok
ság záróakkordjaként akartuk 
ezt a mérkőzést megrendezni, 
de a későbbi időpont a Fradi
nak már nem felelt meg. Azt 
hiszem, ez a találkozó örök él
mény marad.

Képes lesz teljesen elsza
kadni a focitól, a sport kör
től?
Biztosan nem, hiszen imá

dom a sportot, szeretem az 
embereket. A foci révén szin
te minden községben van sok 
jó ismerősöm, barátom. Ezután 
is követem majd az eseménye
ket. Tulajdonképpen sajnálom, 
hogy a lemondás mellett dön
töttem, de egy kicsit pihen
nem, töltődnöm kell. Az pedig, 
hogy mit hoz a jövő, nem tu
dom. Azt szeretném, ha a sport
ban, a sportért ténykedők ba
ráti viszonyban maradnának 
egymással. Sajnos, ez az utóbbi 
időben meglazult, nem úgy vi
szonyulunk egymáshoz, aho
gyan kellene. A vezetők nem 
egyeznek meg egymás között, 
ez, nem tagadom, hozzájárult 
az elhatározásomhoz.

(P. Á.)
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Helytálltak a balástyai fiatalok
■ ■

Örök emlék marad a Fradi elleni meccs
Május közepén életre szóló élményben volt része két 

tucatnyi balástyai fiatalnak. A község sportkörének 
ificsapata ugyanis a Ferencváros hasonló korú együttesé
vel csapott össze, hazai környezetben, mintegy 200 néző 
előtt. Juhász Jenő tanítványai nem vallottak szégyent, vé
gig jól állták a sarat, sőt: erejükből egy becsületgólra is 
futotta.

Juhász Jenő a találkozó előtt 
azt mondta: nem az eredmény, 
hanem a játék, az élmény a fon
tos, ebben a Fradiban ugyanis 
kergeti néhány olyan kölyök a 
labdát, akikre Szabicséhoz vagy 
Liszteséhez hasonló karrier vár. 
Evek múlva pedig a mostani 
balástyai ifik büszkén mutathat
ják a megsárgult fényképeken: 
ők ezekkel a játékosokkal meg
mérkőztek.

Mi több, az eredményt te
kintve NB-s szintű produkciót 
nyújtottak, ugyanis a Fradi ifi a 
bajnokságban gyakran győz hat
nyolc góllal. Balástyán nyolcat 
rúgtak és egyet kaptak. A házi
gazdák hősiesen védekeztek, 
és erejükből szórványosan egy- 
egy támadásra is futotta. Barát
ságos meccsen ugyan nem illik 
a bíróval foglalkozni, ám 
könnyen állhatott volna a hazai 
gárda neve mellett a 2-es szám, 
ám a sípmester jogosnak tűnő 
tizenegyest nem adott meg a 
hajrában. Egy villámgyors kont
ra végén Jójárt Tibor testi épsé
gét sem kímélve azonban meg
szerezte a becsületgólt, így a Fra
di hálója sem maradt érintetle
nül. A meccs végén a szurkolók 
egyként gratuláltak a srácoknak.

A Balástya összeállítása: 
Juhász Tamás - Batancs Dániel, 
Jójárt Gábor, Tóth György, 
Gajdacsi Mátyás, Horváth Zsolt 
- Bárkányi Norbert, Kordás Nán
dor, Vincze János - Tóth Gábor, 
Jójárt Tibor. Cserék: Asztalos 
János, Laczkó István, Sejber 
László, Frank Tamás, Horváth 
Zsíkó András, Lengyel Gábor, 
Kovács Roland, Dékány Zsolt.

A tréner 
elbúcsúzik

A lefújás után, természete
sen, Juhász Jenő sem volt 
elégedetlen.
Végig nagyon izgultam - 

mondta a tréner. - Már nagyon 
vártuk ezt a napot, és így, a talál

kozó után elmondhatom: ezek 
a gyerekek kitettek magukért, 
aki pályára lépett, az a maximu
mot nyújtotta.

Jó ötlet volt a Fradit meg
hívni. Ugyan lehetett tarta
ni attól, hogy a korosztályá
ban sztár alakulatnak szá
mító gárda nagyképűen, 
netán durván játszik, de 
ennek nyoma sem volt. A 
fővárosiak partnerek vol
tak a jó, tisztességes játék
hoz.
Abszolút sportszerű mérkő

zés volt. Nem lehetett érezni, 
hogy ez egy fővárosi csapat, 
hogy vannak közöttük ifjú “sztá
rok”, végig sportszerűen visel
kedtek.

Készültetek-e külön, speci
ális taktikával a Fradi el
len?
Nem. Talán annyi plusz volt, 

hogy a védelem erősebb volt 
most, mint a megyei bajnoki 
összecsapásokon.

Ráadásul néhány kiörege
dett ifista is szóhoz jutott.
Nem volt olyan, aki eljött, és 

legalább néhány percre ne száll
hatott volna be.

Az élményen túl van-e gya
korlati haszna egy-egy 
ilyen mérkőzésnek?
A haszon talán a mentalitás

ban jelentkezik majd. Remé

lem, a jövőben látszódni fog, 
hogy ez a találkozó lelkileg so
kat jelentett nekik. A másik 
fontos elem, hogy valamennyi
en láthatták, testközelből meg
tapasztalhatták, hogy ezt a játé
kot nem csak ezen a szinten 
lehet űzni, ahogyan mi csinál
juk, hanem van magasabb fok 
is. Vagyis: a gyorsabb, lendüle
tesebb, technikásabb játékkal 
ismerkedtünk.

A két gárda közötti különb
ségen, persze, nincs mit 
csodálkozni. A Fradi volta
képpen több ezer gyermek 
közül válogathat, Balástyán 
pedig zömmel azok játsza
nak a korosztályos csapa
tokban, akik ide születtek. 
Ez szóról szóra igaz. A Fradi

hoz, már csak a név, a presztízs 
miatt is sok gyerek jelentkezik. 
A válogatókon pedig ki tudnak 
szűrni egy gárdára való tehetsé
ges játékost. Nálunk ez nem így 
van, mi nem igazolunk távoli vi
dékekről, itt azok játszanak, 
akik Balástyán születtek, ide 
kötődnek.

A Balástya Sport Kör elnö
ke lemondott, és azt csiri
pelik a verebek, hogy te 
sem vállalod tovább. Mi 
lesz az ifi csapattal?
Én már egy éve szerettem 

volna abbahagyni az edzős- 
ködést. Ki kell néha lépni a kör
forgásból, hogy később az em
ber újult erővel, újrakezdhesse. 
Tavaly a gyerekek rábírtak, hogy 
még egy évig maradjak, most 
azonban tényleg “kiveszek egy 
kis pihenőt”. Az együttes sorsát 

nem fenyegeti veszély, a serdü
lőből körülbelül annyian érkez
nek, amennyien kiöregszenek 
az ifiből, így az utánpótlás bizto
sított.

Hiányzó feltételek
Zorán Kuntics, a Fradisták 

egykori kedvence ma az ifjúsá
gi együttes trénere. Szerény, 
csendes vezető, a meccs alatt 
egyszer sem emelte fel a hang

ját, és nyilatkozata is visszafo
gottságra vall. Szavaiból nem 
érezni, hogy Magyarország leg
népszerűbb együttesének játé
kosa volt.

Nem lehet nehéz világ
sztár-jelöltekkel dolgozni... 
Ez kicsit túlzás. Maradjunk 

annyiban: van ebben a csapat
ban néhány tehetséges fiú, akik 
jó úton járnak. Persze, sokat kell 
dolgozniuk ahhoz, hogy jó játé
kosok legyenek. A sztár szót 
nem szeretem.

A vidéki futballisták jó ré
sze a fővárosba vágyik, 
mert ott lehet üstökön ra
gadni a szerencsét. Mások 
a lehetőségek, más a 
presztízs. Ugyanakkor ren
geteg gondról is hallani, a 
Fradiról például azt beszé
lik: anyagilag válságban 
van. Lehet ezt érezni?
Az utánpótlással foglalkozó 

szakemberként a klub gondjai 
kevéssé érnek utol bennünket. 
Most például láttunk egy ügyes 
gyereket a Balástyában, a 19-es 
számú játékost. Amennyiben 
kellően fiatal, és van kedve hoz
zá, megpróbálunk segíteni neki, 
hogy a Fradi utánpótlás csapa
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iába kerüljön. Éppen erről be
szélgettünk az előbb Dzurják 
Csöpivel. A Fradi utánpótlással 
dolgozni különben nehéz do
log, ugyanis pályák és labdák 
vannak, a többi feltétel azonban 
hiányzik. Ezek a srácok például 
még mindig fizetnek tagdíjat, 
holott egy Fradiban játszó után
pótlás játékosnak ezt már nem 
kellene. Ok tulajdonképpen 
kiválasztott játékosok, akikkel 
foglalkozni kell, akiknek bizto
sítani kell az élelmet, rendes 
szállást.

Annak idején közönség
kedvenc voltál. Néha be- 
szállsz még mondjuk az 
öregfiúk csapatba?
Az öregfiúk együttesben 

nem játszom, mivel ez a gárda 
hétfőnként meccsel, és nekünk 
ezen a napon is van edzésünk. 
Különben a nagypálya már nem 
nekem való, szó szerint túl nagy. 
Kispályán hetente kétszer ját
szom, a nagypálya viszont nem 
az én világom, öreg vagyok, 37 
éves.

Példaképek 
nélkül

Dzurják Csöpi, a Fradi ifi má
sik trénere még aktív: az öregfi
úk együttesben ő a gólkirály.

Érzed-e még azt a szerete- 
tet, rajongást, ami annak 
idején körbevett az Üllői 
úton?
A szurkolók még felismer

nek, visszasírnak, de tudom: 
mindig az a jó játékos, aki már 
nem játszik. Voltak szép és ne
héz időszakaim egyaránt a Fra
diban, de tény, hogy a közön
ség nagy része szeretett, és a 
mai napig is szeret.

Rendszeresen pályára 
lépsz a Fradi öregfiúkban. 
A legendás Csöpi-féle fel
hőfejes megy még?
Néha bebólintok egy-két 

gólt, a lepattanókat, lecsorgókat 
bekotrom. Én vagyok a házi gól
király az öregfiúknál.

Mostanában nem fenékig 
tejfel az élet a Fradi háza 
táján, függetlenül a bajno
ki címtől. Pénzügyi nehéz
ségekről hallani. Érezhető 
ez a hangulaton, a körül
ményeken?
Annyira nincs közel hozzánk 

a nagycsapat, mi a Népligetben 
edzünk. A felnőttekről nem tu
dok nyilatkozni. Utánpótlás vo
nalon szomorú, hogy egyre ke
vesebb a gyerek. Sajnos, a Fradi 

is elveszítette vonzerejét. Most 
már lassan ott tartunk, hogy 
lasszóval kell fognunk az ügyes 
gyerekeket.

Sokan mindent odaadná
nak, hogy a zöld-fehérek
nél játszanak.
Ezt nem érzem. Sajnos, elké

nyeztettük a gyerekeket, és 
egyre kevesebb a nagy tehet
ség. Persze, még akadnak, de 
korántsem annyian, mint ko
rábban. Az is gond, hogy nincse
nek hazai példaképek. Persze, 
sokan rajonganak mondjuk 
Rónáidéért és Figóért, de hiá
nyoznak a magyar ikonok, akik

Két népszerű fradista: Dzurják Csöpi és Zorán Kuntics
re fel tudnának nézni. Sajnos, 
ilyen a mostani Ferencvárosban 
sincs. Talán Gera Zoli neve em
líthető, de több kellene.

Van-e eszköz arra, hogy a 
tehetséges gyerekeket me
nedzseljétek?
Aki ügyes, azt nagyon hamar 

elviszik. A mi csapatunkból pél
dául a kapus nyáron a Charl- 
tonba igazol, két fiatal nemrégi
ben az Udinesénél járt próbajá
tékon, ők valószínűleg ott foly
tatják - 17 évesen. Sajnos, a te
hetségeinkkel nem tudunk jól 
sáfárkodni, pedig tanulhatnánk 
a környező országoktól. Csehor
szágban például a klubokban a 
fiatalok megkapják a lehetősé
get, hogy játsszanak az első csa
patban, és utána komoly pén
zért tudják értékesíteni őket. A 
mi ifistáinkat pedig aprópénzért 
viszik el.

A hazai lehetőség hiányá
val magyarázható, hogy 
utánpótlás csapatataink - 
kis túlzással - tönkreverik 
Európát, a felnőtt együttes 
azonban folyamatosan ku
darcra van ítélve, 1986 óta 
egyetlen Eb-n vagy vb-n 

sem vett részt? Mi történik 
ezekkel a fiúkkal 18-20 
éves korukban?
Valóban ott rontunk el va

lamit. Tizenhét-tizennyolcéves 
korig versenyképesek va
gyunk az európai élme
zőnnyel, sőt, megkockázta
tom: még jobbak is. Ez a nem
zetközi tornákon rendre bebi
zonyosodik. Ezután azonban 
nem kapják meg ezek a játé
kosok a lehetőséget. Nálunk 
is van sok tehetséges fiatal, de 
nincs jövőképük. Nemrégiben 
megkérdeztük tőlük: mi a cél
juk a futballban, és mindegyi

kük azt mondta, hogy mielőbb 
külföldön akar játszani. A mi 
időnkben ez még úgy műkö
dött, hogy egy ifjú játékos 
előbb a nagycsapatba, utána a 
válogatottba vágyott, és csak 
ezt követően jutott eszébe, 
hogy esetleg külföldre szer
ződjön. Azt mondják a mai 
ifisták: nincs esélyük odake
rülni az első csapathoz fiatalon, 
ezért tekintenek inkább kül
föld felé. Itt a példa: Huszti 
Szabolcs kiemelkedett után
pótlás szinten, de nem kapott 
lehetőséget a felnőttek kö
zött. Kölcsönadták, most pe
dig a válogatott egyik erőssé
ge. Be kellene már látni: az 
utánpótlásnevelésben van az 
igazi pénz. Erre példa a Sparta 
Praha. Felépített egy utánpót
lás centrumot Rosiczki eladá
sából, hat füves és műfüves 
pályával, és azóta a 17-18 éves 
tehetségeket beépítik a nagy
csapatba, néhány esztendő 
után pedig euro milliókért ad
ják őket el. Ez a jövő útja ná
lunk is, de mi mindig későn 
kapcsolunk.

(péter)

Eg« 
bronzérem, 
két 5. hely
Rendkívül sikeres idényt 

zártak a balástyai együtte
sek. A megyei I. osztályú gár
da, szenzációs tavaszt pro
dukálva, a harmadik helyen 
végzett, és elképzelhető, 
hogy az érem még fényeseb
ben csillog majd, ugyanis 
lapzártánk után hoz döntést 
a versenybizottság arról, 
hogy a Kiskundorozsmától 
levonnak-e pontokat. Ameny- 
nyiben igen, akkor a Balástya 
a második helyen zár. A me
gyei III. osztályú csapat és a 
megye egyes ifi gárda egy
aránt az ötödik helyet szerez
te meg.

Az első csapat tavasszal nem 
veszített, mindössze egyetlen 
döntetlent játszott a listaveze
tő Kiszomborral, így méltán áll
hatnak fel a fiúk a képzeletbeli 
dobogóra. Legutóbbi hét 
meccsüket imponáló módon 
abszolválták: 26 gólt rúgtak és 
mindössze 6-ot kaptak.

Az ifjúságiak is jól teljesítet
tek, az elmúlt hét fordulóban 
5 győzelmet szereztek és csu
pán kétszer kellett Juhász 
Jenő tanítványainak vesztesen 
elhagyni a zöld gyepet. A fia
talok 27 gólt termeltek a hét
szer kilencven perc alatt, az 
ellenfelek viszont csak 12 al
kalommal zörgették meg a 
balástyai hálót.

Eredmények: Balástya- 
Mindszent 5-1 (ifik 3-0), Kiste- 
lek-Balástya 0-2 (ifik 2-1), 
Balástya-Szőreg 4-2 (ifik 8-1), 
SZVSE-Balástya 1-6 (ifik 5-1), 
Balástya-FK Spartacus 2-0 (ifik 
7-1), Deszk-Balástya 0-3 (ifik 2-
3) , Röszke-Balástya 2-4 (ifik 1-
4) .

A megyei III. osztályú gárda 
hajrája nem sikerült ilyen fé
nyesre, 2 győzelem mellett 1 
döntetlent értek el és négyszer 
szendvedtek vereséget, ám az 
egész idényt tekintve végül az 
értékes 5. helyen zártak. Ered
ményeik: Baks-Balástya 1-4, 
Balástya-Baktó 0-3, Balástya- 
Sándorfalva 0-1, Csengele- 
Balástya 2-0, Balástya-Öttömös 
1-1, Károlyi DSE-Balástya 3-1, 
Balástya-Forráskút 2-0.
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Bódi Guszti és zenekara 
a Csillag börtönben

Nem mindennapi buli volt a minap a szegedi 
Csillag börtönben. A szigoráról - és lakóiról - hí
res intézmény egy röpke délutánra felvette a show 
világ ritmusát. A zord falak között, egészen pon
tosan az udvaron, Bódi Guszti és a Fekete szemek 
zenekar adott koncertet.

A Csillagban régóta vall
ják, és Csapó József pa
rancsnok ezúttal is megerő
sítette: a lakók többsége 
előbb-utóbb szabadul, és 
cseppet sem mindegy, hogy 
a börtönévek alatt hogyan 
bánnak velük, milyen lelki 
állapotban kezdenek majd 
új életet. Éppen ezért az in
tézmény, a lehetőségekhez 
képest, igyekszik értéket 
közvetíteni, olykor szóra
koztatni őket. A börtönben 
rendszeresek a kiállítások, a 
vallási alkalmakkor oda
bent is ünnepelhet, aki akar. 
Most pedig útjára indult az 
egész nyarat betöltő Dankó 
Pista Fesztivál.

Ennek első vendége a 
népszerű - bár az országos 
kereskedelmi rádiók által 
mellőzött - Bódi Guszti és 
zenekara, a Fekete szemek

volt. A börtönlakók valódi 
sztárként fogadták a roma 
csapatot, és velük együtt 
énekelték a slágereket. Hiá
ba, a rácsok nem jelentenek 
akadályt a zenének...

A délután során fellépett 
a Kaptár Bánd is, amely el
ítéltekből verbuválódott. A 
tagok szerint fontos, hogy a 
büntetési idő alatt is találja
nak hasznos, értelmes el
foglaltságot maguknak, 
hogy a rácsok mögül kijőve 
ne összetört, eleve elveszett 
emberek legyenek majd.

A börtönfesztivál prog
ramjában szerepel még 
népdalest, számos kiállítás 
és sportverseny is, sőt: a jó 
magaviseletű elítéltek a tévé 
előtt végigszurkolhatják a 
labdarúgó Európa-bajnok- 
ság és az olimpia közvetíté
seit is.

Mi újság Balástyán? - közéleti havilap
Kiadó: Balástya Község Önkormányzat 
Polgármesteri Hivatala, Balástya, Rákóczi u. 5. 
Tel.: 278-222.
Felelős szerkesztő: Péter Árpád (06-20/47-48-255).
Nyomda: Szoliter Kft., Hódmezővásárhely. Tel.: 222-485. 
Megjelenik: 1.500 példányban.

Konyhakéssel 
ölte meg férjét

Helybenhagyta a Hajdú-Bihar Megyei Bíróság dönté
sét a Szegedi ítélőtábla Gyurisné dr. Komlóssy Éva vezet
te büntető tanácsa, így jogerősen 8 év börtönbüntetésre 
és 6 év közügyektől eltiltásra ítélték azt az asszonyt, aki 
egy konyhakéssel megölte férjét.

Emberölés bűntettében találta bűnösnek a Hajdú-Bi
har Megyei Bíróság 2003. október 27-én Vincze Lajosnét, 
és ezért 8 év börtönre és 6 év közügyektől eltiltásra ítél
te. A bíróság elrendelte a vádlott kényszergyógyítását is. 
A vádlott és védője az ítélet enyhítése érdekében nyúj
tott be fellebbezést.

A nő házastársával és kiskorú gyermekükkel 2001-ben 
költözött egy debreceni ingatlan udvari lakásába. A vádlott 
munkaviszonya már a kilencvenes évek végén megszűnt, 
ezt követően munkát nem végzett, és mivel a házastársa is 
munkanélküli lett, a család anyagi helyzete megrendült. A 
problémák elől mindketten az italozásba menekültek, a 
vádlott a háztartási munkát sem végezte el. Mindez állandó 
konfliktushelyzetet eredményezett, vitáik során a sértett 
többször megverte feleségét, aki az ütlegeket időnként vi
szonozta is.

2003. június 12-én az esti órákban a házaspár ismét össze
vitatkozott, gyermekük, aki a veszekedéseket nehezen vi
selte, az éjszakát a szomszédban töltötte. Másnap a kora 
reggeli órákban a vádlott mosni kezdetett. Vinczéné már 
kora reggel bort és pálinkát vásárolt, majd mikor ez elfo
gyott, ismét italért ment a boltba. Délre Vinczéné és férje is 
alaposan lerészegedett. A nő megpróbált elaludni, de eb
ben zavarta a vádlott viselkedése, aki érthetetlen hangon 
motyogott és megjegyzéseket tett a vádlott édesanyjára. 
Miután a nő hiába kérte a férjét, beszéljen érhetően, 
Vinczéné felkelt és megpróbált rendet rakni a lakásban. 
Férje továbbra is megjegyzéseket tett, ettől az asszony annyi
ra dühbe jött, hogy felkapott egy konyhakést, és azt férje 
mellkasába szúrta.

Vincze Lajos összeesett és rövid időn belül belehalt 
sérülésébe. A sértett halálát az azonnali orvosi beavatko
zás sem tudta volna megmenteni. Vinczéné tettét köve
tően lefeküdt és elaludt. A holttestet a délután egy órakor 
hazaérkező gyermekük fedezte fel, ő szólt a szomszéd
nak, aki értesítette a mentőket.

Nem puskázták el...
Ismét összemérték felké

szültségüket a megye rendőrei, 
katonái és tűzoltói a hagyomá
nyos Vak Bottyán Kupán, Hód
mezővásárhelyen. Az indulók 
egy akadálypályán bizonyíthat
ták rátermettségüket, majd 
egy lövészeti pályát kellett le
küzdeniük. A versengésen részt 
vettek a kisteleki kapitányság 
rendőrei is, és remekül teljesí
tettek.

Eredmények. Egyéni pisz
toly: 1. Hódi Péter, 2. Szántó 
Gábor, 3. Sárosi Ferenc. Az Ab

szolút Vak Bottyán - cseppet 
sem kitüntető - címet Papp 
Zoltán szerezte meg.

Csapat: 1. Felderítők, 2. 
Unicum, 3. Nagy Hang Kis Tel
jesítmény. Távcsöves puska: 
1. Szalai Tibor, 2 Bozoki Róbert, 
3. Muhari Kornél.

Érdekesség, hogy hölgy in
dulója is volt a viadalnak. Baksa 
Anita teljesítményével kivívta 
a férfiak elismerését, hiszen a 
40-nél is több résztvevő közül, 
összetettben all. helyet sze
rezte meg.


